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láthatóvá válnak
az eredmények

Félmillió euróból
újul meg a kultúrház 2. oldal

Május végére elkészül
az új parkoló 2. oldal

Szemétlerakatok felszámolására
nyert pályázatot a város 2. oldal

Újabb nyertes pályázat 2. oldal

Pótolták a kivágott fákat 3. old.

Májusban helyreállítják
az úthibákat 4. oldal

Színházi Kavalkád program 7. oldal

Interjú Mórocz Péterrel 10. oldal

Erzsébet királyné ruhái
Királyhelmecen

Királyhelmeci bormustra 11. oldal

A tArtAlomból:

výsledky sú už viditeľné

Minden település fejlődése az ott megvalósult sikeres projektek, beruházások mi-
nőségével, hasznosságával válik mérhetővé, a lakosság számára érzékelhetővé. 
Nagyszabású elképzeléseket valóra váltani nem egyszerű. Akár egy kis település-
ről, akár egy nagyobb városról van szó, nagyobb volumenű tervek megvalósítá-
sakor számos akadályt kell áthidalni, és előre nem látott problémák is nehezíthe-
tik a munkát. Megszorító intézkedések mellett pedig szinte lehetetlen elképzelni 
hatékony fejlesztéseket. Királyhelmecen bő három évvel ezelőtt lelkesen, merész 
terveinket szem előtt tartva kezdtük meg munkánkat, miközben jól tudtuk, hogy 
a körülmények messze nem voltak ideálisak. 
Lapunk hasábjain igyekeztünk folyamatosan tájékoztatni az elért kisebb-nagyobb ered-
ményekről, és beavattuk Önöket a munkánk hátterébe is – hírt adtunk a meglévő és a 
felmerülő problémákról, valamint azok megoldásáról is. A kezdeti óriási nehézsége-
ket úgy oldottuk meg, hogy közben már a fejlesztéseken, terveink megvalósításán is 
dolgozni tudtunk. Ennek az erőfeszítésnek köszönhetően minden éven egyre nagyobb 
beruházások kaptak szabad utat városunkban – ilyen pl. a szabadtéri színpad, a Fábry 
utcai óvoda és a közösségi központnak otthont adó épület (a volt Béke utcai óvoda) re-
konstrukciója, csak hogy néhányat említsek. Alig néhány hete, márciusban végre meg-
érkezett a kultúrház épületének felújítására beadott pályázatunk eredménye is, amely 
nagy örömünkre pozitív lett, így már biztossá vált, hogy ez a fontos közintézmény a 
közeljövőben megújulhat. Mindeközben persze számos más, kisebb fejlesztés zajlott 
városunkban, és tavaly ősszel megkezdődött a csatornahálózat kiépítése is. Sokan talán 
nem tudják, de a sikeres pályázatok lebonyolításának folyamata hosszú és bürokratikus 
– egy-egy projekt teljes átfutási ideje akár fél évnél is hosszabb lehet –, és ha közben 
megérkezik a hideg időszak, akkor a megvalósítás további hónapokat várat magára. A 
bonyolult előkészítési munka lezárultával azonban elkezdődhet maga a fejlesztés. Ez 
érvényes például a szabadtéri színpad és a kultúrház épületének felújítására is. Remé-
nyeink szerint mindkét épület esetében még idén őszig elindulhatnak a munkálatok.
A sikeres pályázatok lassan a megvalósítás fázisába kerülnek; az eredmények tehát egy-
re inkább láthatóvá válnak. Az elmúlt években mindent megtettünk annak érdekében, 
hogy a lakosokkal hatékony kommunikáció alakuljon ki, de ez a törekvésünk nem járt 
teljes sikerrel, ezért úgy döntöttünk, hogy új formában is hírt adunk az önkormányzat 
által elért sikerekről. Óriásplakátokon mutatjuk be, hogy az elmúlt évek alatt mennyi 
sikeres pályázata volt a városnak, és ezekkel mekkora támogatáshoz jutottunk. A tava-
szi hónapokban egy új területtel foglalkozunk, melynek részleteiről tájékozódhatnak 
majd a polgárok. Szívesen fogadjuk az észrevételeiket, ötleteiket, melyek segíthetnek 
minket abban, hogy az itt élőkkel folytatott kommunikáció javuljon, mi pedig továbbra 
is törekedni fogunk arra, hogy olyan pályázati forrásokat, támogatásokat találjunk meg, 
melyek lehetővé teszik a városfejlesztés megkezdett útjának folytatását.

Pataky Károly,
polgármester

Pre občanov každej jednej obce je meradlom jej rozvoja úspešná realizácia 
kompletných a prospešných projektov a investícií. Uskutočňovanie veľkole-
pých investícií, však vôbec nie je jednoduché. Či ide o malé obce, alebo veľké 
mestá. Pri realizácii veľkých projektov je nutné prekonať mnohé nepredvída-
teľné prekážky a problémy.
Je takmer nemožné predstaviť si efektívny rozvoj bez uplatňovania reštrik-
tívnych opatrení. Pred viac ako troma rokmi sme s oduševnením začali prácu 
s vidinou realizácie smelých plánov. Uvedomovali sme si,  že príliš ideálne 
podmienky nemáme.
V našom časopise sme sa vás snažili priebežne informovať o dosiahnutých 
menších, ale aj väčších výsledkoch našej práce. O problémoch, ktoré prináša-
la ale aj ich riešeniach. Popri riešení počiatočných ťažkostí, sme boli schopní 
pracovať aj na našich rozvojových plánoch. Vďaka tomuto úsiliu sa mohla 
v našom meste každoročne realizovať rozsiahlejšia investícia. Uvediem iba 
niekoľko z nich - rekonštrukcia amfiteátra, materskej školy na ul. Fábryho, 
budovy komunitného centra (bývalá budova materskej školy na ul. Mierovej). 
Na našu veľkú radosť, len pred niekoľkými týždňami nám bola doručená dlho 
očakávaná pozitívna správa o schválení projektu na rekonštrukciu kultúrneho 
domu, čím sa zabezpečila obnova tohto dôležitého spoločenského zariadenia. 
Popritom sa samozrejme zabezpečovali aj menšie rozvojové projekty.  Minu-
lú jeseň sa začali práce na modernizácii kanalizácie mesta.
Mnohí z vás možno nevedia, že proces schvaľovania úspešných projektov je 
dlhodobý a byrokratický, ktorý v niektorých prípadoch trvá aj viac ako pol 
roka. No a v prípade nástupu zimného obdobia, ich realizáciu je potrebné 
posunúť o ďalšie obdobie. Až po ukončení zložitých prípravných prác sa za-
čína ich samotná viditeľná realizácia. To platí aj pre rekonštrukciu amfiteátra 
a kultúrneho domu. Dúfame, že v oboch prípadoch sa stavebné práce začnú už 
na jeseň tohto roka. Tieto úspešné projekty sa dostávajú do fáze ich realizácie 
a jej výsledky budú čím ďalej tým viditeľnejšie.
V priebehu minulých rokoch sme spravili všetko v prospech zlepšenia efek-
tívnej komunikácie s občanmi mesta. Táto naša snaha však nebola celkom 
úspešná, preto sme sa rozhodli pre novú formu propagácie dosiahnutých ús-
pechov. Prostredníctvom veľkoplošných billboardov vám predstavíme naše 
úspešné projekty s uvedením výšky získaných grantov. V priebehu jarných 
mesiacov túto formu našej propagácie zameriame na novú oblasť.
Privítame všetky postrehy a nápady, ktoré nám pomôžu zlepšiť komunikáciu 
s vami, občanmi. Na dôvažok, sa budeme ešte viac usilovať na realizáciu na-
šich plánov hľadať a zisťovať zdroje financovania a granty, ktoré nám umož-
nia pokračovať nastúpenú cestu rozvoja nášho mesta.

Ing. Karol Pataky
primátor mesta
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a királyhelmeci városi hivatal hírei

Félmillió euróból 
újul meg a kultúrház
Több sikertelen próbálkozás után több mint 500 ezer euró támogatást nyert el a 
város a művelődési központ épületének komplex felújítására.

A kultúrház felújításához a város már hosszú évek óta igyekezett támogatást sze-
rezni, ám a kezdeményezések sorra kudarcot vallottak. Előbb az épület alatti földte-
rületek rendezetlen tulajdonjogi viszonya okozott gondot, majd miután a parcellák 
a város tulajdonába kerültek, a pályáztatók vagy forráshiányra, vagy más okokra 
hivatkozva utasították el a település kérvényeit. 2011-ben, majd 2013-ban is így járt 
a város. Az új városvezetés 2015-ben 492 ezer eurót pályázott meg erre a célra – 
sikertelenül. Pataky Károly polgármester elmondta, a pályázatukat átdolgozták, és 
tavaly a környezetvédelmi tárcától 514 356 eurót igényeltek. Az elnyert 512 380 eu-
rót az ötszázalékos önrésszel egészítik ki, a beruházásra 539 340 eurót fordíthatnak.
Kicserélhetik az ablakokat, hőszigetelhetik az épületet és a tetőt, korszerűsíthetik a 
villamosvezeték-hálózatot, megújulhat a fűtési rendszer, valamint akadálymente-
síthetik a bejáratot. A kiírás alapján a munkálatokat 13 hónap alatt kell elvégezni. 
Zajlik a kivitelező kiválasztása, és ha a szerződéseket sikerül áprilisban aláírni, az 
építési munkálatok már a nyár elején elkezdődhetnek. A nyertes pályázatok önré-
széhez szükséges összegeket már korábban elkülönítették a város költségvetésében.

szemétlerakatok 
Felszámolására
nyert pályázatot a város
Több mint 22 ezer eurót nyert el Királyhelmec a belügyminisztérium pénzalapjából. 
Ebből a pénzből felszámolhatják a Fejszésen található szemétlerakatot.

Pataky Károly polgármester lapunknak elmondta, a városi hivatal illetékes részlege 
tavaly tavasszal feltérképezte a lerakatok helyét, majd a pályázati kiírás megjelenése-
kor, 2017 augusztusában be is nyújtották támogatási kérelmüket. A város 22 726 euró 
hozzájárulást igényelt, és a kért támogatás teljes összegét megkapta. A támogatásból 
felszámolják a Fejszésen található nagyméretű szemétlerakatot (a 675 négyzetmé-
teren mintegy 213 tonna hulladék található jelenleg). A polgármester tájékoztatása 
szerint a pályázat kapcsán a közeljövőben le kell bonyolítani az ilyenkor szükséges 
közbeszerzési eljárást, a győztes vállalatnak pedig a kiírás alapján szeptember végéig 
el kell végeznie a munkálatokat. A beruházás költségeinek 95 százalékát az állami 
támogatás fedezi, a településnek csupán az 5 százalékos önrészt kell kifizetnie.

pol milióna eur sa investuje 
do obnovy kultúrneho domu 
Mesto dostalo na komplexnú obnovu  budovy kultúrneho strediska podporu 
vo výške viac ako 500 tisíc eur. 

Na rekonštrukciu kultúrneho domu sa mesto snažilo získať finančnú podpo-
ru už dlhé roky, avšak doteraz každá iniciatíva zlyhala. 
Nové vedenie mesta už v roku 2015 žiadalo pre tento cieľ 492 tisíc eur, žiaľ 
neúspešne. Primátor mesta Karol Pataky nás informoval, že projekt bol mi-
nulý rok prepracovaný a mesto požiadalo Ministerstvo životného prostredia 
o dotáciu vo výške 514 956 eur. Ministerstvom pridelených 512 380 eur 
mesto doplní o päť percentnú spoluúčasť. Na rekonštrukciu sa tak celkovo 
môže použiť 539 340 eur. Z tejto sumy sa vymenia okná, tepelne izoluje ob-
vodový plášť budovy a strecha, zmodernizuje elektroinštalácia, obnoví vy-
kurovací systém a vybuduje bezbariérový vstup. Podľa podmienok projektu 
práce môžu trvať maximálne 13 mesiacov. Momentálne prebieha výberové 
konanie a v prípade, ak k úspešnému uzavretiu zmluvy s dodávateľom dôjde 
ešte v apríli, stavebné práce sa môžu začať už v lete. Finančné prostriedky 
potrebné na spolufinancovanie úspešných projektov mesto z rozpočtu vyčle-
nilo ešte v predchádzajúcom období. 

május végére elkészül 
az új parkoló

parkovisko a spevnené 
plochy pri dome smútku
Výstavba nového parkoviska s kapacitou približne 30 miest pri dome smút-
ku, sa onedlho začne. Podľa plánu stavebné práce sa majú začať koncom ap-
ríla, a ukončené by mali byť do konca mája. Vybuduje sa nielen nové par-
kovisko, ale aj spevnené plochy okolo domu smútku. Finančné náklady vo 
výške 70 275 eur boli vyčlenené z rozpočtu mesta.

Harminc férőhelyes parkoló épül az új köztemető mellett. A munkálatok áprilisban 
kezdődtek. A tervek szerint május végére elkészül a parkoló, ezen kívül a hozzá 
vezető utat is felújítják, valamint a sírkertben egyéb munkálatokat is elvégeznek. A 
fejlesztés elvégzésére a város költségvetésében 70 275 eurót különítettek el. 

mesto získalo grant 
na odstránenie smetiska 
Ministerstvo vnútra pridelilo zo svojho fondu mestu Kráľovský Chlmec 
grant vo výške viac ako 22 tisíc eur. Z finančných prostriedkov mesto od-
stráni smetisko vo Fejséši. 

Primátor mesta Karol Pataky uviedol, že príslušné oddelenie mestského 
úradu na jar minulého roka zmapovalo skládky odpadu, a v auguste 2017, 
kedy bol konkurz vypísaný, bola podaná žiadosť o finančnú podporu. Mesto 
požiadalo o príspevok vo výške 22 726 eur a bola mu pridelená celá suma. 
Finančné prostriedky sa použijú na odstránenie smetiska vo Fejséši, kde 
na 675 metrov štvorcových sa nachádza 213 ton odpadu. Ako  primátor 
mesta uviedol, najprv sa musí uskutočniť verejné obstarávanie a  podľa pod-
mienok projektu, víťazná firma  musí práce dokončiť do konca septembra. 
Mesto zabezpečí finančné prostriedky vo výške  5% spoluúčasti, a zvyšných    
95% investícií pokryje štátna podpora.

újabb nyertes pályázat, 
újabb beruházás
Nagyobbrészt állami támogatásból újítják fel a stadion kiszolgáló épületét

A város idén januárban hozzájárulást igényelt a Szlovák Labdarúgó-szövetség pénz-
alapjából, a támogatásból a helyi stadion kiszolgáló épületét szeretnék felújítani. A 
kért támogatásnak egy részét, 25 ezer eurót sikerült elnyerni. Ezt az összeget saját 
forrásból 7 ezer euróval egészítik ki, így a közbeszerzési eljárás után megvalósulhat 
a kb. 32 ezer euró költségű beruházás. A tervek szerint kicserélik az ablakokat, fel-
újítják a padlót, korszerűsítik az öltözőket és a zuhanyozókat, szociális helyiségeket. 
A felújítási munkálatok a nyári időszakban zajlanak majd. A tervek szerint a kész 
épületet az őszi futballszezon megkezdése előtt átadják. 

Ďalší úspešný projekt, 
Ďalšia investícia
Na obnovu šatní a sociálnych priestorov sa použijú prevažne finančné pros-
triedky z poskytnutého príspevku

V januári tohto roku sa mesto uchádzalo z projektu Slovenského futbalového 
zväzu o poskytnutie finančného príspevku na rekonštrukciu a výstavbu zázemia 
futbalových štadiónov. Z požadovaného príspevku sa podarilo získať jeho časť, 
vo výške 25 000 €. Túto sumu mesto z vlastných zdrojov doplní  o 7 000 €, tak-
že po ukončení verejného obstarávania sa môže uskutočniť investícia v celkovej 
výške 32 000 €. V pláne je výmena okien, obnova podláh, modernizácia šatní, 
rekonštrukcia sociálnych zariadení a spŕch. Rekonštrukčné práce sa uskutočnia 
počas letných mesiacov. Odovzdanie zrekonštruovanej budovy je naplánované 
ešte pred začatím jesennej futbalovej sezóny.
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a királyhelmeci városi hivatal hírei

Hosszú idő után újra megrendezték a városi tanítónapot, az ünnepségen tíz pedagó-
gust tüntettek ki.

A Királyhelmeci Közös Tanügyi Hivatal kezdeményezésére, a helyi önkormány-
zat támogatásával megtartott ünnepségen nemcsak a város által fenntartott oktatási 

tanítónapon tüntették ki 
a pedagógusokat

pótolták a kivágott Fákat
Több fát is kivágtak a városban az elmúlt hetekben, a növények pótlásáról már gon-
doskodtak.

Zdibák Tímea, a Királyhelmeci Városi Hivatal építészeti és fejlesztési osztályának 
környezetvédelmi szakelőadója lapunknak elmondta, a lakosok egy része sérelmez-
te, hogy a Kórház utca menti sétányon és a város több pontján jónéhány fát és dísz-
bokrot távolítottak el. A szakelőadó tájékoztatása szerint a sétányon kiszáradt, kitört 
fákat kellett kivágni. A nem túl előnyös módon – aszfalt közepére – ültetett fák nagy 
része elhalt, a többire is ez a sors várt, ezért úgy döntöttek, egyszerre vágják ki az 
összes fát, amelyek helyére áprilisban újak kerültek. A városi hivatal alkalmazottai 
a Föld napja alkalmából végezték áprilisban a fák, bokrok és dísznövények kiülteté-
sét a Fő utcán és a Kossuth utcán, a sétányon, a Fábry és Ibrányi utcai lakótelepen, 
valamint a városi temetőkben. Idén 150 darab facsemete (többek között gömbjuhar, 
japán cseresznyefa, tűlevelűk, tiszafa és tuja) és 85 bokor került kiültetésre. A Föld 
napja alkalmából egyébként a városi hivatal dolgozói minden éven ültetnek növé-
nyeket és több illegális szemétlerakatot számolnak fel.
A Királyhelmeci Szakközépiskola épületének felújítása miatt az elmúlt hetekben 
szintén több fát vágtak ki a Rákóczi úton. Ezt a munkát nem a város, hanem a me-
gye fennhatósága alá tartozó intézmény végezte. Beňo Ivan, az iskola igazgatója el-
mondta, a fák eltávolításával egy fontos akadály hárult el a tervezett építkezés meg-
kezdése előtt. Az oktatásügyi minisztérium és a fenntartó (Kassa megye) támogatá-
sával sor kerül az iskola épületének teljes felújítására illetve átépítésére, valamint a 
tervek között szerepel további parkolóhelyek kialakítása is az intézmény területén. 
A szakközépiskola igazgatója elmondta, az építkezés befejezését követően felújítják 
az épület előtti parkot, pótolják a kivágott fákat, továbbá tervezik az iskolai szabad-
téri színpadának és a multifunkciós sportpálya környezetének rendezését is.  

a királyhelmeci városi hivatal hírei

Áprilisban elültetett facsemeték a sétányon

vyrúbané stromy 
nahradili novými
Tímea Zdibáková, odborná referentka ochrany životného prostredia, ktorá 
pracuje na oddelení územného rozvoja a plánovania na mestskom úrade nás 
informovala, že dostali veľa sťažností zo strany obyvateľov týkajúcich sa 
vyrúbu okrasných stromov a kríkov na promenáde pri Nemocničnej ulici, 
a na viacerých častiach mesta. Referentka uviedla, že na promenáde bolo 
potrebné odstrániť vyschnuté a poškodené stromy. Väčšina drevín vysa-
dená nešťastným spôsobom do asfaltového chodníka ,vyschla a aj ostatné 
čakal podobný osud. Preto sa mesto rozhodlo, že vyrúb stromov sa usku-
toční naraz, a v mesiaci apríl sa  nahradia novými sadenicami. Zamestnanci 
mestského úradu z príležitosti Dňa Zeme vysadili  stromy, kríky a okrasné 
dreviny na ulici Hlavnej a Kossutha, na promenáde, na sídlisku Nad nemoc-
nicou na ulici Fábryho a Ibrányiho , ako aj na mestskom cintoríne. Tento rok 
bolo vysadených 150 sadeníc (ako javor mliečny Globusum, čerešňa pílka-
tá, ihličnaté stromy, tis obyčajný a tuje) a 85 kríkov. Stalo sa tradíciou, že 
z príležitosti Dňa Zeme zamestnanci mestského úradu sadia stromy, alebo 
odstraňujú nelegálne skládky na území mesta. 
Kvôli rekonštrukcii budovy Strednej odbornej školy v Kráľovskom Chlmci 
v uplynulých týždňoch vyrúbali viac stromov aj na ulici Rákócziho. Výrub 
nevykonalo mesto, ale inštitúcia spadajúca pod samosprávny kraj. Riadi-
teľ školy Ivan Beňo prezradil, že vyrúbaním stromov bola odstránená veľ-
ká prekážka, brániaca začatiu plánovanej rekonštrukcii budovy školy. Pán 
riaditeľ dodal, že po dokončení stavebných prác park pred budovou bude 
obnovený. Vyrúbané stromy sa nahradia, a upraví sa aj okolie školského 
amfiteátra a multifunkčného športového ihriska.

slávnostné ocenenie 
pedagógov 
Po dlhej dobe sa v meste opäť zorganizoval deň pedagógov. Na slávnostnej 
udalosti bolo vyznamenaných desať učiteľov.

Na podujatí, ktoré sa uskutočnilo z iniciatívy Spoločného obecného škol-
ského úradu v Kráľovskom Chlmci a za podpory mestskej samosprávy sa 
zúčastnili nielen pedagógovia škôl prevádzkovaných mestom, ale aj  učitelia 
základných škôl z obcí Somotor a Leles, ktoré tiež zastrešuje školský úrad. 
Slávnostnej udalosti sa zúčastnili aj zamestnanci ostatných vzdelávacích in-
štitúcií fungujúcich v Kráľovskom Chlmci. Oslavu otvoril svojim príhovo-
rom primátor mesta Kráľovský Chlmec Karol Pataky, ktorý sa poďakoval 
za prácu pedagógov. Vedenie mesta ocenilo učiteľov za ich výchovno-vzde-
lávaciu prácu, na základe návrhu jednotlivých škôl. Podľa nariadenia schvá-
leného samosprávou, ocenená môže byť z každej vzdelávacej inštitúcie jed-
na osoba, za rok.  Ocenení okrem diplomu a pamätnej plakety s mottom 
„Caritateetpatientia – S láskou a trpezlivosťou“ dostanú aj finančnú odmenu 
v hodnote 500 eur. Tento rok boli medzi laureátmi nasledovní pedagógovia: 
učiteľka materskej školy Ibolya Bodnár, učiteľka základnej umeleckej školy 
Katarína Anderová, pedagogička základnej školy s vyučovacím jazykom 
maďarským Helena Vasková,  a s vyučovacím jazykom slovenským Marta 
Čarnakovičová. Ocenená bola aj  učiteľka špeciálnej školy Klára Takácso-
vá, gymnázium na ocenenie navrhlo  Mariannu Pekárovics, a zo strednej 
odbornej školy bola navrhnutá Andrea Pankovics. Obec  Leles na ocenenie 
navrhla pedagogičku Kláru Bajuszovú a Soňu Leczovú, ocenený bol tiež 
učiteľ základnej školy zo Somotoru Ladislav Halász. (Vyznamenaných pe-
dagógov oboch obcí privítali aj ich starostovia.) 
Spoločný obecný školský úrad v Kráľovskom Chlmci usporiadaním dňa pe-
dagógov chce zaviesť novú tradíciu. Slávnostnú udalosť za pomoci vedenia 
mesta usporadujú aj budúci rok. Vzdelávacie inštitúcie podľa podmienok 
nariadenia môžu učiteľov na ocenenie navrhnúť  do 15. februára. 

intézmények pedagógusai vehettek részt, hanem meghívást kaptak a hivatalhoz tar-
tozó két szomotori, valamint a leleszi alapiskola, illetve a Királyhelmecen működő 
tanintézmények munkatársai is. Az eseményen Pataky Károly, Királyhelmec pol-
gármestere méltatta a pedagógusokat és munkájukat. A város vezetése azokat díjaz-
ta a kiemelkedő oktatói-nevelői munkájukért, akiket erre az iskolájuk méltónak ítélt. 
Az önkormányzat által elfogadott helyi érvényű rendelet alapján intézményenként 
évente egy pedagógus részesülhet ilyen elismerésben, melyhez a Caritate et patien-
tia – Szeretettel és türelemmel jelmondatot tartalmazó emlékplaketten és oklevélen 
kívül személyenként 500-500 eurós pénzjutalom is jár. Idén a kitüntettek között 
volt Bodnár Ibolya óvodapedagógus, Ander Katalin, a művészeti alapiskola taná-
ra, Vasko Ilona és Marta Čarnakovičová, a királyhelmeci magyar, illetve szlovák 
alapiskola pedagógusa, Takács Klára, a királyhelmeci speciális iskola munkatársa, 
Pekárovics Marianna a gimnázium, és Pankovics Andrea, a szakközépiskola tanára, 
Bajusz Klára leleszi, illetve Soňa Leczová és Halász László szomotori pedagógus. 
(A leleszi és a szomotori kitüntetetteket a községük vezetői is köszöntötték.)
A Királyhelmeci Közös Tanügyi Hivatalban kapott tájékoztatás szerint a pedagó-
gusnap megszervezésével szeretnének hagyományt teremteni, jövőre is megtartják, 
és átadják a kitüntetéseket. Az egyes intézmények – a rendeletben foglaltak szerint 
– február 15-ig jelölhetnek pedagógusokat a díjra.
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a királyhelmeci városi hivatal  hírei

ügyeljen a parkolásra!
Városunkban állandó problémát jelentenek a szabálytalanul parkoló autók, amelyek 
akadályozzák a konténerek ürítését. Emiatt a hulladékot sok esetben nem szállítják 
el. Kérjük az autótulajdonosokat, parkolásnál ügyeljenek arra, hogy járműveikkel ne 
akadályozzák a szolgáltatót munkavégzésében.

Gőzerővel folyik a szennyvízhálózat kiépítése

venujte pozornosť 
parkovaniu! 
Pretrvávajúcim problémom  mesta sú nesprávne zaparkované autá pri byto-
vých domoch, ktoré porušujú pravidlá parkovania a tým zabraňujú vypráz-
dneniu kontajnerov s komunálnym odpadom.  Z tohto dôvodu sa odpad čas-
to neodvezie. Žiadame všetkých majiteľov vozidiel, aby pri parkovaní boli 
ohľaduplní, a nesťažovali plynulý odvoz odpadu. 

Prebiehajúca výstavba kanalizácie je už zrealizovaná na uliciach Svätušská, Hlbo-
ká, Kvetná, Záhradná, tiež na ulici Petőfiho, Ujhelskej a Pribeníckej, a časti ulice 
Komenského. Na hornej časti ulice Trhovisko chýba už iba úsek približne 100 
metrov od kruhového objazdu.
Práce stále prebiehajú na ulici Kapušanská smerom od kruhového objazdu, ako aj 
na uliciach Pri štadióne (od Mierovej po ulicu Komenského) a na Pribeníckej.
V najbližšom období sa začnú práce na ulici Nemocničnej, a bude sa robiť podvrtávka 
štátnej cesty prvej triedy pri kruhovom objazde. V priebehu mesiaca máj by sa mali 
začať práce na Hlavnej ulici, v súčasnosti  dodávateľ diela vybavuje potrebné povole-
nia. Návrh dočasného dopravného značenia na Hlavnej ulici bol schválený Okresným 
dopravným inšpektorátom v Trebišove. Na základe schváleného návrhu jeden jazdný 
pruh bude uzatvorený a vozidlá budú môcť jazdiť v pruhu, kde sa v súčasnosti parkuje. 
Z uvedeného dôvodu parkovanie bude po dobu realizácie prác z Hlavnej ulice vylú-
čené. Mesto sa bude snažiť dokončiť práce na tomto úseku čo najskôr. V najbližšom 
období bude rokovať s vlastníkmi nehnuteľností a podnikateľmi za účelom obozná-
menia sa s podmienkami prevádzkovania obchodov a inštitúcií, ktoré sa nachádzajú 
v tejto časti mesta. Čo sa týka samotného pripájania jednotlivých objektov na verejnú 
kanalizáciu, prípojky bude možné napojiť až po kolaudácii celej stavby. 

májusban helyreállítják
az úthibákat 
Hamarosan kijavítják a kátyúkat a város frekventált útjain

A városban sok kátyú nehezíti a közlekedést, a téli időszak pedig idén is megnövel-
te az úthibák számát. „Az utak ellenőrzése és a burkolatok javítása folyamatosan 
zajlik a városban. Az év folyamán a gazdasági műszaki ellátó és szolgáltató osztály 
munkatársai folyamatosan kátyúznak a város útjain az ún. hidegaszfaltos technoló-
giával, ami ideiglenes és viszonylag költségeigényes megoldás, a végleges javításig 
sokat javít a helyzeten” – mondta Iveta Sabaková, a területfejlesztési és tervezési 
osztály vezetője. A tervek szerint kedvező időjárás esetén május végéig kijavítják 
az úthibákat a Fábry, a Béke, az Ibrányi, a Štúr, a Stadion, a Kaposi, a Štefánik és a 
Kórház utcában, valamint a Hunyadi és a Fábry utcai, illetve a Kossuth és a Dobrai 
utcák kereszteződéseinél.
Az útkarbantartásra a tavalyihoz hasonlóan idén is 30 ezer eurót különített el a város, 
ebből az összegből a legrosszabb állapotúnak ítélt utcák burkolatát javítják majd ki 
azokon a szakaszokon, ahol az aszfaltot egyelőre nem bontják fel a szennyvízcsator-
na-hálózat megépítése miatt. A komplex útfelújítást azonban továbbra sem lehet el-
végezni, mivel a város egész területén a csatornázási munkálatok jelenleg is zajlanak. 
A munkálatokkal kapcsolatos közbeszerzési eljárást már kiírták. A cégeknek április 30-
ig kellett eljuttatniuk ajánlatukat a városvezetéshez. A nyertes vállalat 1650 négyzet-
méternyi útfelületet bont fel, majd a kátyúkat legkésőbb május végéig ki kell javítania.

Szabálytalanul parkoló autó a Fábry utcán

v máji opravia výtlky 
na cestách mesta 
Výtlky v meste spôsobujú vodičom veľké prekážky. Po zimných mesiacoch 
sa počet poškodených ciest zvýšil. „Kontrola ciest a oprava povrchov prebie-
ha v meste priebežne. V priebehu roka zamestnanci oddelenia technických 
služieb doplnili výtlky asfaltom, čo je síce dočasné riešenie, ale veľa pomôže, 
kým chyby neodstránia natrvalo.“ – povedala Iveta Sabaková, vedúca odde-
lenia územného rozvoja a plánovania. Podľa plánov v prípade priaznivého 
počasia chyby opravia do konca mája na uliciach: Fábryho, Mierová, Ibrá-
nyiho, Štúra, Pri štadióne, Kapušanská, Štefánikova a Nemocničná, ďalej na 
križovatkách ulíc Hunyadiho a Fábryho, Kossutha a Dobranskej. 
Podobne ako vlani, mesto aj tento rok vyčlenilo na opravu výtlkov 30 000 
eur. Z finančných prostriedkov opravia najviac poškodené úseky komuni-
kácií okrem tých, kde sa v súčasnosti realizuje výstavba kanalizácie. Kom-
plexná oprava ciest sa nemôže uskutočniť, kým sa nevybuduje kanalizácia 
na celom území mesta. 
Verejné obstarávanie už vyhlásili, firmy môžu podať svoje návrhy do 30. ap-
ríla. Spoločnosť, ktorá vyhrá konkurz, bude mať na starosti opravu 1650 m2 
komunikácií a musí odstrániť výtlky najneskôr do konca mája. 

lakossági Fórum a terepen
A Kelet-szlovákiai Vízgazdálkodási Vállalat a következő két évben európai uniós 
támogatásból a város egész területén kiépíti a csatornahálózatot. A 15 355 070 eu-
rós beruházás keretében olyan munkálatokat végeznek el, melyek lehetővé teszik a 
gravitációs rendszerű és a kényszer-áramoltatású rendszerek működését is. Az új 
csatornahálózat része hét beépített szivattyú, melyek a szennyvizet a mélyebben 
fekvő gyűjtőterületekről átemelőkbe, illetve tisztítóaknákba emelik át. A fejlesztés 
részeként megújítják, bővítik és korszerűsítik a szennyvíztisztító állomást is.
A csatornaépítési munkálatok 2018 áprilisáig befejeződtek a Vásártér, a Szentesi, 
a Kertalja, a Temető, a Petőfi, a Virág és a Stadion utcákban, a Mély úton, a Béke 
utcától a Kazinczy utcáig tartó szakaszon, az Újhelyi, a Vásártér és a Dobrai úton, 
valamint a Komenský út egy részén. A munkálatok a Kaposi, a Vásártér, a Stadion 
(a Béke utcától a Komenský utcáig tartó szakaszon) és Perbenyiki úton folytatód-
nak. A kivitelezés jelenleg a Kórház utcán zajlik, útfelbontás miatt a körforgalomnál 
a napokban lassabb haladásra kell számítani. 
Májusban a Fő utcán folytatódik a csatornahálózat kiépítése. A kivitelező jelenleg erre 
az útszakaszra vonatkozó engedélyeket várja. A munkálatok idejére a Fő utca egyik sáv-
ját lezárják. Ez idő alatt a közlekedők a jelenleg parkolásra szolgáló sávot használhatják, 
parkolni ezen a szakaszon természetesen nem lehet majd. A város vezetése megtesz 
mindent annak érdekében, hogy a munkálatok itt mielőbb befejeződjenek, és hogy az 
érintett szakaszokon lévő üzletek és intézmények ez idő alatt is nyitva tartsanak. Az 
ingatlanok rákötése a közcsatornára a teljes hálózat műszaki átadása után történhet.
Pataky Károly polgármester elmondta, a kivitelezés ideje alatt speciális, csak egyes 
városrészekre jellemző problémák is adódtak, és hogy ezeket személyesen megbeszél-
jék, több lakossági fórumot is tartottak azokban az utcákban, amelyekben vagy már 
befejeződtek, vagy jelenleg is zajlanak a munkálatok. A polgármester elmondása sze-
rint a legtöbben amiatt aggódnak, hogy mikorra állítják helyre a fejlesztés során meg-

sérült útburkolatot és a járdákat, de egyesek azt sem tudják, mikor és milyen feltételek 
mellett kapcsolódhatnak rá a háztartások a hálózatra. Több, hosszabb ideje megoldat-
lan probléma is terítékre kerül, például a hegyről lezúduló víz elvezetésének kérdése, 
vagy az eddigi esővíz-elvezető rendszer hiányosságai is. A találkozókon nemcsak a 
polgármester és az önkormányzat néhány tagja vesz részt, hanem a kivitelező képvi-
selője, valamint a városi hivatal és a városfejlesztési részleg vezetője is. Mivel a la-
kosoktól pozitív visszajelzések érkeztek, és a városvezetés érdeke is, hogy naprakész 
információi legyenek a beruházás részleteiről, a fórumok szervezését folytatják.
Az építés ideje alatt az érintett lakosokat továbbra is folyamatosan tájékoztatjuk, 
de bővebb információt találnak a város weboldalán és a városi hivatal épülete előtt 
található hirdetőfalon is. Az esetleges kellemetlenségekért elnézésüket kérjük! 
Megértésüket köszönjük! Önökért dolgozunk!
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városmarketing, megannyi 
pályázat, és ami mögötte van... 

Néhány héttel ezelőtt bizonyossá vált, hogy Királyhelmec egyik legnagyobb beru-
házási terve, a kultúrház teljes felújítása rövid időn belül megvalósulhat, hiszen 
az erre beadott pályázat sikeres lett. Városunkban jelenleg több beruházási és 
egyéb projekt megvalósítása is folyamatban van. A nyertes projektekkel kapcsola-
tos munkák hátteréről, a várható eredményekről és a városmarketing terén végzett 
munkákról, tervekről Mórocz Pétert, a Királyhelmeci Városi Hivatal projektme-
nedzsmenttel és városmarketinggel foglalkozó osztályának vezetőjét kérdeztük. 

Interjú Mórocz Péter osztályvezetővel

Pred niekoľkými mesiacmi sa potvrdilo, že jeden z najväčších investičných 
plánov mesta Kráľovský Chlmec –  renovácia kultúrneho domu – sa v 
krátkom čase môže realizovať, keďže predložený projekt bol úspešný. V 
našom meste sa uskutočňuje mnoho investičných a iných projektov. Na 
prácu na týchto projektoch, očakávané výsledky, aktivity a plány v oblasti 
mestského marketingu sme sa pýtali Petra Mórocza, vedúceho Oddele-
nia projektového manažmentu a mestského marketingu Mestského úradu 
v Kráľovskom Chlmci. 

v uplynulých troch rokoch sme informovali našich čitateľov o viace-
rých úspešných projektoch mesta. niekoľko z nich sa uskutočnilo v 
krátkom čase, inokedy sa realizácia začala len o niekoľko mesiacov. 
aké sú dôvody? 
Väčšina ľudí nevie, že v prípade úspešného projektu sú realizačné práce 
komplikovanejšie ako prípravné. Odovzdaniu predchádza 1-1,5 mesačný 
prípravný proces, kým realizácia projektu môže trvať  12 až 36 mesia-
cov. Vyžaduje si to kontinuálnu a veľmi zložitú administratívnu prácu. 
Realizácia pozostáva z viacerých fáz, počas ktorých prebiehajú modifi-
kácie, podávajú sa predbežné žiadosti a konajú sa verejné obstarávania. 
Čím je projekt rozsiahlejší, tým viac – niekedy aj päť či šesť návrhov ve-
rejného obstarávania treba pripraviť. Obstarávania prebiehajú nezávisle 
od seba a môžu trvať až pol roka. 

prečo je proces taký zdĺhavý? 
Podľa platného zákona verejné obstarávanie týkajúce sa väčšieho investič-
ného projektu môže trvať až tri mesiace, a voči výsledku sa môžu odvolať 
účastníci konania. V takomto prípade sa môže zopakovať, avšak týmto sa 
proces nekončí, keďže celú dokumentáciu obstarávania je potrebné odoslať 
príslušnému ministerstvu na kontrolu. Práve to sa stalo v prípade projektu 
podaného na rekonštrukciu materskej školy na Fábryho ulici, o ktorom sa 
rozhodlo už v decembri 2016. Verejné obstarávania sa konali v minulom 
roku, ale kým sa všetky dokumenty schválili, prišla zima a stavebné práce 
sa nemohli začať. Preto sa s rekonštrukciou začalo až na jar tohto roku. 

všetky projektové dokumenty sa pripravujú na vašom oddelení? 
Hoci odborné práce súvisiace s projektmi vykonáva oddelenie územného 
rozvoja a plánovania, operatívna a administratívna časť patrí pod naše od-
delenie. Realizácia veľkých investičných projektov (akými sú napr. rekon-
štrukcia amfiteátra, komunitného centra, materskej školy na Fábryho ulici, 
či kultúrneho domu) predstavuje obrovské množstvo práce. Činnosť od-
delenia v súčasnosti zabezpečujú dvaja zamestnanci. Okrem rozsiahlych 
investičných projektov máme v kompetencii aj realizáciu menších podu-
jatí (kultúrne a športové), a sledovanie aktuálnych projektových možností. 

na základe vyššie uvedeného, na kedy odhadujete ukončenie rekon-
štrukcie materskej školy a amfiteátra? 
Podľa našich plánov a časového harmonogramu staviteľa by mala byť 
budova materskej školy na Fábryho ulici hotová najneskôr do konca 
júna. Pokiaľ sa verejné obstarávanie na rekonštrukciu amfiteátra nepre-
dĺži kvôli vyššie uvedeným dôvodom, práce sa môžu začať v júli, prinaj-
horšom v septembri tohto roka. 

od januára 2017 sa vaše oddelenie zaoberá aj mestským marketin-
gom. Čo je jeho cieľom? 
Hlavným cieľom mestského marketingu je, aby sa v mysliach ľudí udo-
mácnil pozitívny vzťah k mestu, aby sa v ňom cítili príjemne a boli mu 
oddaní. Dôležitým aspektom je aj to, aby miestni občania znovu objavili, 
lepšie spoznali a obľúbili si Kráľovský Chlmec, a aby boli hrdí na svoje 
mesto. Mestský marketing je pre nás kľúčovou oblasťou, venovali sme sa 
mu aj vlani, no tento rok pracujeme intenzívnejšie. V novembri minulého 
roka sa k nám pridal nový zamestnanec v osobe Tibora Szemána, ktorý 
má v tejto oblasti významné skúsenosti. 

v čom je marketing pre mesto prínosom? 
Marketing ovplyvňuje nielen dobré meno a vnímanie mesta, ale aj každo-
denný život obyvateľov. Tým mám na mysli nielen komunikáciu – hoci 
je dôležité, aby mesto a obyvatelia komunikovali, a aby komunikácia bola 
postavená na uvedomelom marketingu. Vyžaduje to plánovanie, výskum 
a strategické umiestnenie. Okrem spomínaných projektových prác teraz 
žiaľ nemáme dostatočné kapacity na marketing, ale snažíme sa zlepšiť aj 
v tejto oblasti. Dôkazom toho je vlastné logo a motto, obnovená webová 
stránka mesta a billboardy, ktoré prezentujú úspechy uplynulých rokov. 
Vďaka nim môžu obyvatelia sledovať informácie týkajúce sa úspešných 
projektov, napríklad na webovej stránke mesta, kde nájdu podrobný opis 
o uskutočnených, prebiehajúcich aj nových projektoch, ktoré čakajú na 
schválenie. Cieľom našej práce je vylepšiť obraz vytvorený o našom mes-
te a využiť konkurenčné výhody, aby sme zvýšili hospodársku, kultúrnu a 
komunikačnú pozíciu mesta Kráľovský Chlmec.  

mestský marketing, 
množstvo projektov a všetko, 
Čo sa za nimi skrýva... 

interjú

az elmúlt bő három évben jó néhány 
nyertes pályázatról adtunk hírt la-
punkban. ezek közül több rövid időn 
belül megvalósult, de akad olyan, 
amely esetében az érdemi munka 
csak több hónap elteltével kezdődött 
el. mi ennek az oka? 
Az emberek többsége nem tudja, hogy 
egy nyertes pályázat esetében nem az 
előkészítési, hanem a megvalósítással 
kapcsolatos munka a bonyolult. A be-
adást általában mindössze egy-másfél 
hónapos előkészítési munka előz meg, 
ám a pályázat megvalósításának ideje 
alatt (amely 12-36 hónap is lehet)folya-
matos, nagyon összetett adminisztratív 
munka zajlik. A megvalósítás több fá-
zisból áll, ez idő alatt módosításokat, 

előlegigényléseket és közbeszerzési eljárásokat kell elindítani, illetve lefolytatni. 
Minél nagyobb volumenű egy beruházás, annál több – esetenként akár öt vagy hat 
– közbeszerzési eljárás lebonyolítása is szükséges. Ezek függetlenül egymástól zaj-
lanak és akár félévig is eltarthatnak. 

miért ilyen hosszadalmas ez az eljárás?
A hatályos közbeszerzési törvény alapján a nagyobb beruházást érintő közbeszer-
zés i eljárás akár három hónapig is eltarthat, ám ezek eredményét az eljárásban 
résztvevők megtámadhatják. Az eljárást ilyenkor akár meg is kell ismételni, de 
a folyamat itt még nem ér véget, mivel minden ezzel kapcsolatos közbeszerzési 
dokumentációt ellenőrzésre kell küldeni az illetékes minisztériumba. Ez történt 
a Fábry utcai óvoda felújítására beadott projekt esetében is, amelyről már 2016 
decemberében megszületett a döntés. Tavaly zajlottak a közbeszerzések, de mire 
minden jóváhagyásra került, beköszöntött a tél, és az építkezést nem lehetett el-
kezdeni. Így csak idén, koratavasszal kezdődtek a felújítási munkálatok. 

minden pályázati anyagot az önök osztályán készítenek elő? 
Bár a projektekhez kapcsolódó szakmai feladatokat az építkezési osztály látja el, 
a munka operatív és adminisztratív része a mi részlegünkön zajlik. A nagy be-
ruházási projektek (mint pl. a szabadtéri színpad, a közösségi központ, a Fábry 
utcai óvoda és a kultúrház felújítása) megvalósítása óriási munkával jár. Az osz-
tályunkon jelenleg mindössze két munkatárssal végezzük ezeket a teendőket. A 
nagy volumenű beruházási projektek mellett több kisebb pályázat megvalósítása 
is zajlik(kulturális és sportrendezvények), valamint ezeken felül az aktuális pályá-
zati kiírások monitorozása is a feladataink közé tartozik. 

ezek szerint mikorra készülhet el az óvoda és a szabadtéri színpad?
A tervek, valamint a kivitelező által leadott ütemterv szerint a Fábry utcai óvoda épüle-
tének legkésőbb június végére el kell készülnie. Amennyiben a szabadtéri színpad fel-
újítására kiírt közbeszerzési eljárás a fent említett okok miatt nem húzódik el, idén jú-
liusban, a legrosszabb esetben pedig szeptemberben ott is elindulhat az érdemi munka.

tavaly januártól az önök részlege végzi a városmarketinggel kapcsolatos te-
endőket is. mi a városmarketing célja?
A városmarketing valós célja, hogy az emberek fejében meggyökerezzen egy pozi-
tív, kedvező érzés, egy szerethető, vonzó hangulat a városunkról. Fontos küldetés 
az is, hogy az helyi polgárok újra felfedezzék, és jobban megismerjék, szeressék 
Királyhelmecet, és büszkék legyenek városukra. A városmarketing kiemelt terület 
számunkra, az elmúlt évben is foglalkoztunk vele, de az idei évben intenzívebben 
dolgozunk ezen, mivel tavaly novemberben új munkatársunk lett Szemán Tibor 
személyében, aki jelentős tapasztalattal rendelkezik ezen a téren.

miért fontos egy település számára a marketing?
Azért, mert nem csupán egy település ismertségét és megítélését, hanem az ott 
élők mindennapjait is meghatározhatja. Ezalatt nemcsak a kommunikációt értem, 
bár fontos, hogy a városvezetés és a lakosok kommunikáljanak, és a kommuniká-
ció mögött tudatos marketing húzódjon meg. Ehhez alapos tervezésre, kutatásra, 
pozicionálásra lenne szükség. A már említett pályázati munkák mellett erre egye-
lőre nincs elegendő kapacitásunk, de igyekszünk ezen a téren is fejlődni. Ennek 
eredménye a város saját logója és mottója, a megújult honlap, valamint a város 
több pontján elhelyezett, az elmúlt évek sikereit bemutató óriásplakátok. Utóbbiak 
segítségével a polgárok követni tudják a pályázatokkal kapcsolatos információkat, 
a honlapon például részletes kimutatást találnak a már megvalósult, a folyamatban 
lévő és az elbírálás alatt álló pályázatokról. Munkánk célja tehát a város képének 
javítása, s ezen keresztül a versenyelőnyök kihasználása, Királyhelmec város gaz-
dasági, kulturális, kommunikációs pozícióinak javítása.

Mátyás Hudák Katalin



6

2018. május 12.         19:00          6 €
   

Bánfalvy Stúdió

Ray Cooney:    a miniszter Félrelép  
bohózat

Rendező: Horváth Csaba

Richard Willey, a kormány egyik sikeres, fiatal minisztere gáláns kalandra ké-
szül az ellenzéki frakció titkárnőjével (Jane) egy patinás hotelben. Az este azon-
ban nem kezdődik a legjobban, hiszen a szobába belépve, azonnal találnak egy 
”hullát” az ablakban. Richard végül segítségül hívja parlamenti titkárát, Geroge 
Pidgen-t, így már hárman próbálják megoldani ezt a rendkívüli helyzetet. Nincs 

könnyű dolguk, hiszen a 
szálloda igazgatója és fő-
pincére mindig a legrosz-
szabb pillanatban zavarja 
meg őket, míg Richard fele-
sége, George édesanyjának 
ápolónője, valamint a fiatal 
szerető féltékeny férje csak 
tovább bonyolítja az amúgy 
is kínos szituációt. Ráadá-
sul az éjszaka még mindig 
tartogat meglepetéseket! A 
darab elnyerte a Laurence 
Olivierről elnevezett leg-
jobb vígjátéknak járó díjat 
Angliában, 1992-ben.

Szereposztás:

Richard Willey – GESZTESI KÁROLY 
A menedzser – HARMATH IMRE 

A főpincér  – SCHLANGER ANDRÁS/URMAI GÁBOR 
Jane Worthington  – KISS RAMÓNA/BUGÁR ANNA 

A hulla – URMAI GÁBOR/PINTÉR GÁBOR 
George Pigden  – BELEZNAY ENDRE 

Ronnie – SZÁRAZ DÉNES 
Pamela – BÁNFALVY ÁGNES 

Ápolónő  – GREGOR BERNADETT/VANYA TÍMEA

Kassai Thália Színház 

Mika Myllyaho: káosz 
tragikomédia

Rendező: Czajlik József

Három hétköznapi nő nem mindennapi csapdákkal teli élete. Sofia, Emmi, Júlia. 
Finn nők az idegösszeomlás szélén. Három habitus, három válasz az élet kihívá-
saira, három zsákutca. A gátlásos tanítónő, a gyakorlatias újságírónő és a saját 
érzelmeit is nehezen kordában tartó pszichoterapeuta. Mindegyiküknek valahol 
elakadt az élete. Szeretetre vágynak, sikerre, boldog, gondtalan életre, s valahogy 

minden félresikerül. Vajon 
tudnak-e segíteni egymá-
son azok a barátnők, akik a 
maguk bajaira sem igazán 
találnak megoldást?
Összevonás fenyegeti azt az 
iskolát, ahol Sofia tanít, a nő a 
feszültséget váratlan dühkitö-
résekkel vezeti le. Saját pácien-
sével kezd szerelmi viszonyba 
Júlia, aki egyre kevésbé látja 
tisztán azt a helyzetet, amely 
egyszerre édes és etikátlan. 
Emmi munkamániája miatt 
egyre kétségesebb, hogy ké-
pes-e jó feleség és jó anya len-
ni, képes-e megakadályozni, 
hogy problémáira rámenjen a 

családja. Ami eddig biztos volt, az menthetetlenül szétesik.
A darab érdekessége, hogy a három főszereplőnek saját figuráján túl még számtalan 
más szereplőt kell megjelenítenie, a nőkön kívül több férfialakot is. A kiélezett hely-
zetek ez által is mindig megőrzik ironikusságukat, nem veszítenek játékosságukból, 
minden gyötrelem, kínlódás, fájdalom idézőjeles lesz, semmi sem halálkomoly.

Szereplők:  
VARGA LÍVIA 

RAB HENRIETTA 
SZABADI EMőKE

2018. május 20.             19:00         5 €

Királyhelmecen a májusi hónap már jó ideje a színház jegyében telik. Színházi 
Tavasz néven először 2006-ban rendeztek négynapos fesztivált. A közönségtől 
kapott kedvező visszajelzések miatt később úgy döntöttek, az eseményre több 
előadást hívnak meg. A 2007-es, a 2008-as és a 2009-es fesztivál már egyhetes 
volt, az ötödik évad 2010-ben pedig a korábbiaknál is gazdagabb kínálattal várta 
a színházrajongókat. A neves színházak képviselői és a mindenki számára elér-
hető színvonalas előadások hamar megalapozták a rendezvény sikerét (tavaly az 
érdeklődők száma elérte a 3 128-at). Királyhelmecen évközben is több vendég-
előadást láthat a közönség, a kéthetes rendezvénynek azonban évről évre egyre 
nagyobb a sikere, a darabokat szinte mind teltház előtt játszották. 

tizenharmadik alkalommal is színházi Fesztivál
A fesztivál idén is igazi csemegékkel szolgál a színház kedvelőinek. Május 12-e 
és 31-e között hat remek előadás várja az érdeklődőket. A Komáromi Jókai 
Színház és a Kassai Thália Színház előadásait – ahogy minden éven – most is 
óriási érdeklődés övezi, de a Miniszter félrelép című darabra is korán elkeltek a 
jegyek, ami nem csoda, hiszen olyan hírességek lépnek benne színpadra, mint 
Gesztesi Károly, Kiss Ramóna vagy Beleznay Endre. Ahogy az elmúlt években, 
természetesen idén is van gyerekeknek szóló előadás a rendezvény kínálatában.
Az idei fesztivál a szlovák kormányhivatal kisebbségi kultúrát támogató pro-
jektje segítségével valósul meg. 
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A műsorváltozás jogát fenntartjuk !   Zmena programu vyhradená!

Info: www.kralovskychlmec.sk,    facebook.com/Színházi kavalkád-Divadelná paleta Királyhelmec
Tel.: 056 63 22 139        Mobil: +421 918 683 148
Jegyek elővételben a VMK-ban és az IRIS Optikában (Fő utca) kaphatók.  
Lístky si môžete zakúpiť v predpredaji, v MsKS a v kvetinárstve IRIS (na Hlavnej ulici)

ACTORES mestské divadlo Rožňava

aladin a Čarovná lampa 
Rodinný muzikál autor-
ky Tatiany Masníkovej s 
hudbou Roberta “Ropka” 
Šimka (Finalista Slovensko 
hľadá Superstar a líder skupi-
ny Massriot) a Petry Bangóo-
vej. Dobrodužný rozprávko-
vý príbeh plný hudby, tanca, 
s nádhernými kostýmami, 
veľkou výpravou a podma-
nivými svetelnými efektami.
Muzikálový príbeh na motí-
vy rozprávok Tisíc a jednej 
noci nás zavedie do Bagda-
du. Hlavný hrdina Aladin je 
chudobný chlapec. Denne 
sníva svoj sen o úniku z be-

zútešného biedneho života. Ten sa však náhle mení, keď stretne krásnu princez-
nú Jazmínu, dcéru Sultána. No v ceste mu stojí zlý čarodej Džafar a jeho sluha 
Jago. Obaja sa ho snažia využiť na získanie čarovnej lampy z jaskyne, skrytej 
uprostred púšte. Aladin sa stane majiteľom lampy, v ktorej sa skrýva duch Džin. 
Ten mu ponúka možnosť splniť tri želania a priblížiť sa tak k princeznej, doteraz 
neústupne odmietajúcou akýchkoľvek nápadníkov…

Osoby a obsadenie:
SAMUEL BORSÍK / Aladin

PATRÍCIA STEHELOVÁ / Jazmína
ATTILA BOCSÁRSZKY / Džin – herec
ROPKO ŠIMKO / Starý Tisícročný Džin

STANISLAV SZÉKELY / PETER KAMENSKÝ / Jago
RÓBERT KOBEZDA / Sultán | Džafar

LILIANA BELÁKOVÁ, GABRIELA GAZDOVÁ, SOFIA HURÁKOVÁ
 JAKUB JANOTÍK / Tanečníci

2018. május 14.      10:00 / 17:00     3 €   

Kassai Thália Színház
Kálmán Imre: 

a montmartre-i ibolya 
operett két részben

Rendező: László Sándor
Három jó barát nyomorog fényes tehetséggel 
egy sötét padlásszobában, Párizs szívében, a 
századforduló idején. Bohémnek lenni izga-
tó, de nem kifizetődő dolog, Raoul, a festő, 
Henry, az író és Florimond a zeneszerző, ezt 
a saját bőrén tapasztalja meg. Együtt álmo-
doznak arról, hogy egyszer majd világhíre-
sek, elismertek, gazdagok és sikeresek lesz-
nek. Egyelőre viszont az alkotói örömök és 
gyötrelmek mellett, sokkal jobban lefoglal-
ják őket a szürke, kilátástalan hétköznapok. 
Alkotás helyett túlélni, hacsak lehet jóked-
vűen, léhán, könnyedén – ez most a feladat. 
Ehelyett viszont szenvednek az éhségtől, 

a mellőzöttségtől, a kudarcra ítélt szerelemtől. A bohémek visszatérő vendége 
nem a mecénások tömege, megrendelők serege, rajongók hada, de a végrehajtó. 
A mindennapok szürkeségébe egyedül a kis montmartre-i árva, Violetta hoz egy 
kis színt. A mindenki által szeretett szerény, kedves kislányt veszély fenyegeti, 
mostohaanyja egy leánykereskedőnek akarja eladni. Hatalmas feladat vár a három 
művészre, meg kell menteni Violettát, a montmartre-i ibolyát, még akkor is, ha ez-
zel legnagyobb álmaikról kell is lemondaniuk. Félreértéseken, abszurd helyzetek 
során keresztül viszont kiderül az önzetlenség a legjobb ellenszer az élet ridegsé-
gével, kegyetlenségével szemben.

DÉGNER LILLA / Violetta Cavallini, árva  
LAx JUDIT / Ninon, énekesnő  

MADARÁSZ MÁTÉ / Raoul Delabois, festő  
NÁDASDI PÉTER / Florimond Rouesse, zeneszerző  

HABODÁSZ ISTVÁN m.v. / Henry Lőry, író  
VARGA LÍVIA / Signora Spaghetti, végrehajtó  

NAGY KORNÉLIA / Camille Durandné, Violetta mostohaanyja  
SZABADI EMőKE  / Rotschild baroness, mecénás  

ILLÉS OSZKÁR  / Chanoir, színházigazgató  
PÓLOS ÁRPÁD  / Frascatti tábornok, hadügyminiszter

2018. május 25.     10:00 / 19:00     6 €   

2018. május 18.      19:00      6 €   2018. május 30.     09:00 / 11:00     3 €   

Komáromi Jókai Színház

Heltai Jenő: naFtalin 
komédia

Rendező: Hargitai Iván

Mire jó egy szekrény? Micsoda kérdés, hát 
persze, hogy arra, hogy elrejtse a rajtacsípett 
szeretőket! S hány szerető fér el egy szek-
rényben? Ugye, ez nem is olyan egyszerű. 
Heltai Jenő bravúros vígjátéka lélegzetelál-
lítóan csavarja, építi, színezi az egyébként 
banálisnak ható helyzeteket.

Dr. Szakolczay Bálint / RANCSÓ DEZSő m. v.
Terka, a felesége / HOLOCSY KATALIN

Laboda Péter / TÓTH KÁROLY
Dr. Csapláros Károly  / SKRONKA TIBOR

Manci, a felesége / HOLOCSY KRISZTINA
Kabóczáné / Cs. TÓTH ERZSÉBET m. v.

Ilka / DRÁGA DIÁNA m.v.
Milka  / ELEK LUCIA m.v.

Patkány Etus  / BANDOR ÉVA 
(Jászai    Mari-díjas),  

LOSONCZI KATA m. v.
Házmester / MAJORFALVI BÁLINT

Kapronczay  / SZABÓ VIKTOR
Olcsvay  / BERNÁTH TAMÁS 

Komáromi Jókai Színház

Paul Maar:  hoppláda 
mesejáték 

Rendező: Tóth Miklós m.v.

Paul Maar Hoppláda című mesejátéka egyszerre harsányan vicces és szívszorító-
an lírai példázat a barátságról. Borsó és Adalberta szomszédok. Valahol a kerek 
erdő mélyén, egy-egy elhullajtott ládikóban él ez a kedves manólegény és ma-
nólány. A saját ládájuk a mindenük, a kincsük, a legféltettebb titkuk, az életük. 
Sokat civakodnak, ugratják egymást, de összetartozásuk megkérdőjelezhetetlen. 
Ám a Hoppmarsall váratlan érkezése megingatja biztosnak hitt kapcsolatukat…

Borsó / BÉHR MÁRTON
Adalberta  / JÓKAI ÁGNES m. v.

Hoppmarsall  / BERNÁTH TAMÁS
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oktatási intézményeink

základná škola, l. kossutha királyhelmeci alapiskola

diákunk első helyezett lett az országos versenyen
Január 16-án Tőketerebesen tartották az 
Angol nyelvi olimpia járási fordulóját, 
amelyen iskolánkat Nagy Evelin Ix. B 
osztályos tanuló képviselte. Evelin 13 
versenytársát megelőzve az első helyen 
végzett, így továbbjutott a Kassán meg-
rendezett kerületi fordulóba, amelyet 
február 14-én rendeztek meg a Pavol 
Jozef Šafárik Egyetem Anglisztika és 
Amerikanisztika Tanszékének épület-
ében. A 11 résztvevő közül csak a leg-
jobb teljesítményt nyújtó 1. helyezett ta-
nuló juthatott tovább az országos fordu-
lóba. Nagy Evelin ezúttal is bizonyította 
felkészültségét, és bejutott a döntőbe. 
Az Angol nyelvi olimpia országos for-
dulójára március 27-én került sor Pozsonyban. Minden kerületet egy-egy diák kép-
viselt. A szóbeli feladat párbeszédét a versenyző tanulók angol lektorral folytatták. 
A helyezettek az okleveleket és a díjakat a pozsonyi Prímás palotában vehették át. 
Az országos megmérettetésen Nagy Evelin 3. helyezett lett. Elismerő oklevelét az 
oktatási miniszter asszony Martina Lubyová is aláírta.

Balog Adél 

ünnepélyes beiratkozás

Április 11-e nagy nap volt az iskolába készülő óvodások életében. Elérkezett a 
nap, amikor szüleik hivatalosan is beíratták őket az iskolába. Az ünnepélyes be-
iratkozás az elsősök köszöntő műsorával indult, majd Dobos Tímea, az alsó tago-
zat igazgatóhelyettese köszöntötte a szülőket, gyerekeket, valamint Leczo Berna-
dettet, a királyhelmeci tanügyi osztály vezetőjét, Szegedy Edina pszichológust, 
Kiss Katalint, a helyi óvoda megbízott igazgatóját és az óvónőket. A köszöntő 
szavak után bemutatkoztak a jövő tanév elsősei és átvették a számukra készített 
ajándékcsomagokat. Amíg a szülők elintézték a hivatalos formaságokat, a gye-
rekekkel Szegedy Edina pszichológus foglalkozott. Játékos iskolaérettségi teszt 
formájában mérte fel, hogy milyen területen teljesítenek jól, vagy esetleg miben 
kell még fejlődniük az iskola elkezdéséig. A szülők ezután a pszichológussal sze-
mélyesen is megbeszélhették a felmérés eredményeit. 
Számunkra mindig az a legfontosabb, hány szülő választja iskolánkat, s ezzel együtt 
az anyanyelvi oktatást gyermeke számára. Az idei ünnepélyes beiratkozáson 32 
gyereket írattak iskolánkba, de mivel április végéig tart a beírtkozás, ez a szám még 
nem végleges. A pontos adatok csak szeptember 1-jére lesznek ismertek.

Illésné Popália Irén

eredményesen szerepeltek diákjaink a tavaszi versenyeken 

aktivity na tému finančnej gramotnosti
Deň, ktorý bol veľmi významný pre našich deviatakov – 21. 3. 2018 – bol pre 
ostatných žiakov školy vyhlásený za Deň finančnej gramotnosti. Bol rozdelený 
do dvoch kategórií – prvá pre žiakov prvého stupňa a druhá pre tých starších.
Aktivity na túto tému pre starších žiakov z 5. až 7. ročníka pripravil pán učiteľ 
Páll. Žiaci v každom ročníku mali za úlohu vypracovať pracovné listy o finan-
čných postupoch. Témy boli rôzne – Človek vo sfére peňazí, platobné karty 
a úvery. Spracované boli formou doplňovačiek, krížoviek, osem smeroviek... 
A potom spolu s triednymi učiteľmi zhotovili plagát na určenú tému.
O program na prvom stupni sa postarala pani učiteľka Pribulová. Úlohy sa 
plnili viac dní, lebo bolo veľa stanovíšť a každý si ich chcel vyskúšať. V jednej 
triede bola zriadená banka, zmenáreň aj obchod. Zapojená bola aj magnetická 
a interaktívna tabuľa. A tak si malí finančníci mohli vyskúšať skladanie ban-
koviek vo forme puzzle, v zmenárni hľadať mince rôznej hodnoty a naučiť sa 
v obchode výhodne nakupovať. Tí starší mali za úlohu vypracovať aj pracovné 
listy na túto tému a pracovali na počítači. Mladší zasa vymaľovali maľovanky.
Myslím si, že úloha dňa – naučiť sa s peniazmi správne narábať – bola splne-
ná. Žiaci sa hravo naučili veľa vecí, ktoré budú v živote potrebovať.

Redaktor junior TASR Natália Juhászová, 7. A

návšteva budúcich prvákov v zš na kossuthovej ulici

okresné kolo recitačnej súťaže hviezdoslavov kubín
Okresné kolo recitačnej súťaže v prednese poézie a prózy Hviezdoslavov Ku-
bín sa konalo počas dvoch dní po kategóriách – 6. a 7. marca 2018 v Trebišo-
ve. Zúčastnili sa ho víťazi školského kola Hviezdoslavovho Kubína zo ZŠ na 
Kossuthovej ulici.
6. marca to bola 1. kategória – mladší žiaci. Našu školu reprezentoval Alex 
Boršoš a Vanessa Mariňáková z 1.-4. ročníkov a Patrik Puškáš z 5. B, ktoré-
mu sa podarilo vyhrať tretie miesto. Na druhý deň recitovali starší žiaci. V ka-
tegórii – poézia sa súťaže zúčastnila Vanessa Gačová z 8. A, ktorá získala 

pekné druhé miesto. Pripravovala ju 
pani učiteľka E. Gérešiová. Ona ich 
na súťaž aj sprevádzala. Prednes poé-
zie a prózy hodnotila odborná porota, 
ktorá po súťaži veľmi podrobne rozo-
brala klady a zápory prednesu každé-
ho recitátora.
Na súťaži sa súťažiacim páčilo a chce-
li by skúsiť šťastie aj na druhý rok.
 Vanessa Gačová, 8. A 

Pogány Zsófia és Köblös Léna

A tavaszi hónapok iskolánkon részben a versenyekről szólnak. Az iskolai forduló-
kat követik a körzeti, a járási, a kerületi, majd az országos fordulók. A különböző 
megmérettetésekbe számos diákunk bekapcsolódik, sokan továbbjutnak a követke-
ző fordulókba, és közülük a legjobbak országos szinten is megmutathatják, mire 
képesek. Legtöbb tanulónk a különböző matematika, szavaló- és prózamondó, nyel-
vi és történelmi versenybe nevez be. Idén a legjobb eredményt Nagy Evelin Ix.B 
osztályos tanuló érte el, aki két országos fordulón is képviselte iskolánkat. Remek 
teljesítményt nyújtott a Szép Magyar Beszéd anyanyelvi verseny országos fordu-
lóján, az angol nyelvi olimpia országos döntőjében pedig harmadik helyezett lett. 
Evelin egyik felkészítője Balog Adél.
A „Poznaj slovenskú reč – Ismerd a szlovák nyelvet” elnevezésű verseny kerületi 
fordulóján Ténai Lúcia Ix. B osztályos tanuló képviselte iskolánkat, aki második 
helyezettként jutott tovább. Felkészítője Miklós Klára.
Legsikeresebb szavalóink és prózamondóink a Tompa Mihály Vers- és Prózamon-
dó Verseny kerületi fordulóján is ott voltak márciusban Rozsnyón. Köblös Léna 

(I.B) és Pogány Zsófia (III.B) remek 
eredményüknek köszönhetően április-
ban versenybe szállhattak Rimaszom-
batban az országos fordulón, amelyen 
Köblös Léna 2. helyezett lett és arany 
minősítést, Pogány Zsófia pedig bronz 
minősítést szerzett. A megmérettetések-
re Illésné Popália Irén és Rigó Katalin 
készítette fel őket.                                                                 
A Sátoraljaújhelyen a II. Rákóczi Ferenc 
emlékére meghirdetett vetélkedőn isko-

lánkat Lakatos Cynthia (VII.B), Pčolinsky Chiara (VII.B), Kiss Mátyás (VII.B) és 
Cseh Kristóf (VII.B) képviselte. A csapat második helyezést ért el. Felkészítőik Pan-
di Zsuzsa és Dobos András voltak.
Nagyon sok diákunk kapcsolódott be a matematikai versenyekbe is. A Pytagori-
da járási fordulójáról két tanulónk is kitűnő eredménnyel tért haza. Dobos Emma 
(III.B) második helyen, Kiss Máté (V.B) pedig a harmadik helyen végzett. Dobos 
Tímea és Berta István készítették fel őket.
Büszkék vagyunk diákjaink teljesítményére, köszönjük nekik, hogy ezeken a meg-
mérettetéseken öregbítik iskolánk jó hírnevét!

Illésné Popália Irén

Stretnutie s predškolákmi dňa 22. 
marca bolo pre našich prvákov veľ-
mi dojemné. Pripomenuli si spoloč-
né zážitky a srdečne privítali svoje 
bývalé pani učiteľky. Potom im 
predviedli všetko, čo sa za uplynu-
lých sedem mesiacov naučili. Zatan-
covali a zaspievali si spolu. Prešli 
sa aj po škole, aby si obzreli miesta, 

ktoré budú možno v budúcom školskom roku navštevovať. V tom čase pre-
biehal v škole Deň finančnej gramotnosti a škôlkari mali možnosť vyskúšať 
si aj svoje zručnosti z oblasti financií. Vyrábali sa aj zajačiky a zdobili spo-
ločne perníky, ktoré všetkým deťom veľmi chutili.
Za krásne prežité predpoludnie ďakujeme pani učiteľkám – Rudasovej, Ki-
rályovej, Mihalčíkovej, Liszkaiovej, Pribulovej a vedúcej MZ A. Tóthovej, 
ktoré sa postarali o dobrú pohodu. Vďaka patrí aj všetkým asistentom a vy-
chovávateľkám, ktoré sa do akcie tiež zapojili. Boli by sme radi, keby sa 
takéto stretnutia opakovali častejšie.

Dana Hudáková

do prvého ročníka zapísali 55 žiakov
18. apríl bol dlho očakávaným dňom aj pre budúcich prvákov, aj pre učite-
ľov ZŠ v Kráľovskom Chlmci. V tento deň k nám deti prišli prvýkrát, aby 
sa už naozaj stali žiakmi našej školy. V úvode vystúpili žiaci prvého stupňa. 
Tí sa veľmi tešili, že môžu ukázať svojim kamarátom zo škôlky, čo všet-
ko sa za ten rok naučili. Budúcim prvákom sa prihovoril pán riaditeľ PhDr. 
Róbert Berta, ktorý ich srdečne privítal. Naši pedagógovia a asistenti pre 
nich pripravili zaujímavý rozprávkový príbeh o troch prasiatkach, ktorý 
ich sprevádzal všetkými aktivitami. Tu mohli ukázať svoju šikovnosť, bys-
trosť, ale aj tvorivosť. Každý sa veľmi snažil, aby úlohy splnil dobre. Rodi-
čia mali možnosť poradiť sa aj s pani psychologičkou Edinou Szegedyovou, 
ktorá im ochotne odpovedala na otázky. V závere rozdala pani zástupkyňa 
deťom darčeky a sladké odmeny. Do prvého ročníka zapísali 55 žiakov. 
Poďakovanie patrí všetkým pani učiteľkám, vychovávateľom a asistentom, 
ktorí celý zápis pripravili a zhotovili aj nádherné rekvizity. Bolo to pre všet-
kých príjemne strávené popoludnie. Na budúcich prvákov sa tešíme aj 16. 
mája, keď bude v našej škole Deň otvorených dverí. 

Redaktor junior TASR Júlia Kónyová, 7. A
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oktatási intézményeink

királyhelmeci gymnázium

királyhelmeci óvoda

királyhelmeci speciális alapiskola

királyhelmeci szakközépiskola

te is lehetsz környezetvédő!
Napjainkban számos nemzetközi szervezet foglalkozik a környezetszennyezés komoly prob-
lémájával. Az élővilág pusztulása, a vizek és a természet nagymértékű szennyezése súlyos 
gondot jelent az emberiség számára. A környezetvédelem fontosságát már kisiskoláskorban 
át kell adnunk gyermekeinknek. Mindezt szem előtt tartva A víz világnapja alkalmából rend-
hagyó természetismeret órát tartottunk, amelyen tanulóink játékos kísérleteket próbálhattak 
ki. Célunk az volt, hogy hangsúlyozzuk a tiszta víz értékét, a vízszennyezés ártó hatását.
Április 9-én élményekben gazdag délelőttöt töltöttünk a királyhelmeci kecskefarmon, 
ahol diákjaink tartalmas beszámolót hallgathattak meg az állattenyésztésről és az állat-
védelemről. A gyerekek megfigyelhették a gazdaságban nevelt állatokat és nagy öröm 
volt számukra, hogy néhányat meg is simogathattak. 

život je plný príležitostí
... a je na nás, aby sme ich využili! Lukáš Sopko Zima, žiak 
Gymnázia v Kráľovskom Chlmci na svoje „príležitosti“ ne-
čaká, on ich sám vyhľadáva. Jeho púť na celoštátne kolo 
Olympiády ľudských práv, začala školským kolom a vďaka 
húževnatej príprave vyvrcholila na súťaži najvyššej, na celo-
štátnom kole Olympiády ľudských práv, z ktorej si odniesol 
ocenenie tretieho najúspešnejšieho stredoškolského znalca 
ľudských práv na Slovensku. V silnej konkurencii 64 najlep-
ších reprezentantov škôl z celého Slovenska dokázal, že hoci si cesta k cieľu žiada 
svoje obete, nakoniec môže priniesť dosiahnutie vysnívanej méty. 
Súčasťou ocenenia víťazov Olympiády ľudských práv 2018 boli aj – obed s prezi-
dentom SR, výlet do Bruselu či lístok na festival Pohoda. Lukáš si okrem ocenenia 
odnášal zážitky z pozoruhodných workshopov a zo stretnutí s takými osobnosťa-
mi, ako sú organizátor festivalu Pohoda Michal Kaščák, investigatívna novinárka 
Ľuba Lesná, známy neurológ a profesor na Lekárskej fakulte UK Pavel Traubner, 
verejná ochrankyňa práv Mária Patakyová, zástupcovia kancelárie prezidenta SR a 
šéfredaktorka denníka Pravda. Napriek svojmu úspechu ostáva Lukáš Sopko Zima 
skromným mladým mužom, dnes maturantom kráľovskochlmeckého gymnázia. 
Vedomosti, ktoré si počas prípravy osvojil, určite zúročí aj vo svojom budúcom 
vysokoškolskom štúdiu a v profesijnom živote, k čomu mu prajeme veľa úspechov.                                                                                          

 Valéria Pálová

mozgalmas hónapok a gimnáziumban
Január 19-én remek hangulatú szülői bálon vettünk részt tanárainkkal persze szüleinkkel. 
Februárban érdekes vendégeket fogadtunk. Az Educate Slovakia program keretében le-
hetőségünk nyílt megismerkedni külföldi tanárokkal. Az Ukrajnából, Indonéziából és Kí-
nából érkezett tanárok országukat, kultúrájukat bemutatva színesítették az angol órákat. 

Tavasszal nagyon sok verseny ad lehetőséget 
a megmérettetésre. A tantárgyi olimpiák szinte 
mindegyikén részt vettünk. A Pitagorasz verse-
nyen járási fordulóján két tanulónk is kiemel-
kedően teljesített: Tarcali Sándor Domonkos 
2. helyen végzett a 6. osztályosok között, és 
Onda Richárd is sikeresen szerepelt. Idén ötö-
dik alkalommal készítettünk pályázatot a neves 
Eurofondue elnevezésű versenyre, ahol a pá-
lyamunkákat neves zsűri bírálja el. A királyhel-

meci csapat (Liszkai Ádám, Lázár Eszter, Szűcs Nikoletta) az országos döntőben harmadik 
helyen végzett. A Tompa Mihály Országos Szavalóversenyen is sok diákunk megmérettette 
magát. Hajdók Fruzsina prózamondó eljutott az országos fordulóig. A megzenésített versek 
kategóriában Oltmann Vivien képviselheti iskolánkat. A Német nyelvű olimpia országos 
döntőjében Šraga Nikoleta az előkelő második helyet szerezte meg. Idén is nagy lelkesedés-
sel készültünk a március 15-ei megemlékezésre. Műsorunkat az iskola diákjainak mutattuk 
be, a Vadrózsák néptánccsoport a városi ünnepségen is bemutatták előadásukat. Két osztály 
diákjai Nyíregyházára utaztak, hogy megtekintsék a híres Seuso kiállítást. Nagy érdeklődés 
mellett rendezték meg idén először iskolánkban a tavaszi sakkversenyt. Megújult és kibővült 
iskolánk számítástechnikai részlege, elkészült a vadonatúj számítógépekkel – CNC eszter-
gagéppel, kétszálas 3D nyomtatóval és új IoT eszközökkel – ellátott ötödik szaktanterem. 
Márciusban végzőseinknek számot kellett adniuk tudásukról az írásbeli érettségin. Most egy 
kicsit fellélegezhetnek, de májusban jön a „második felvonás”, a szóbeli vizsga. 

A Föld napja kitűnő alkalom arra, hogy a természet védelmével és a szelektív szemét-
gyűjtéssel foglalkozzunk. A gyerekek saját tapasztalataik és élményeik által hatékonyan 
sajátítják el az ismereteket. Tanulóinkkal az iskola udvarán virágágyásokat alakítottunk 
ki, melyekbe szebbnél szebb virágokat ültettünk. Jó volt látni, hogy a szorgos kis kezek 
milyen gondoskodóan szépítik iskolánk udvarát.
A megrendezett programok által igyekeztünk felhívni a figyelmet a környezettudatosság, 
a környezetvédelem fontosságára, hiszen tudjuk, hogy tennünk kell a helyért, ahol élünk.

tavaszi programok az óvodában
Az Erasmus + „CSEPP” program keretében márciusban az egészséges táplálkozással 
kapcsolatos előadást szerveztünk, melyet Stefán Gyula gyermekorvos tartott a szülők-
nek. Az előadás után szülők és gyerekek együtt kóstolhatták meg a különböző ízű egész-
séges alapanyagokból készített falatkákat. 

Április 9-én a Kossuth, április 10-én pedig a Fábry utcai óvodában szerveztünk nyílt 
napot, melyre vidám játékokkal, kézműves foglalkozással vártuk az érdeklődőket. A 
rendezvény célja, hogy a szülők betekintést nyerjenek az óvoda mindennapjaiba, s hogy 
megismerkedjenek a pedagógusokkal.
Január óta minden hónapban részt veszünk a magyar alapiskola által szervezett, Kukkants 
be hozzánk program keretében megvalósult foglalkozásokon. Április 11-én a nagycsopor-
tosok számára izgalmas élményt jelentett az iskolai beiratkozás. A gyerekek bemutatkoz-
hattak, ajándékcsomagot kaptak, és játékos teszteket is elvégeztek, majd sok finomsággal 
zárult az esemény. Április 26-án a művészeti alapiskola diákjai és tanárai koncertet tartot-
tak az óvodásoknak. A vendégek megengedték a gyerekeknek, hogy kipróbálják a hang-
szereket, ezzel szerették volna őket arra motiválni, hogy kedvet kapjanak a zenéléshez. 
Az előttünk álló hetekben több rendezvényen való részvétel vár az óvodásokra. A gyere-
keknek rajzversenyt szervezünk „Barátság, összetartozunk” címmel. A rajzokat a szülői 
munkaközösség tagjaiból összeállított zsűri fogja értékelni, a nyertesek pedig könyvju-
talomban részesülnek.
Május 11-én rendezik meg idén az anyák napi ünnepséget a kultúrházban. A rendez-
vényen az ovisok is bemutatnak egy táncot, emellett természetesen óvodánk minden 
csoportjában megszervezzük az anyák napi rendezvényt. 
Május 18-án az óvodások részt vesznek az újszülöttek köszöntésén, ahol egy műsorral 
kedveskednek majd a résztvevőknek. 

Az óvodások bemutatkoztak a magyar alapiskolában

gondoltunk egy nagyot… 
Tavaly gondoltunk egy nagyot és megszerveztük a Bodrogközi fodrászok versenyét, 
mely nagy érdeklődésnek örvendett. A verseny megrendezésével egy nagy álmunk vált 
valóra, és az, hogy sikeres lett, tovább növelte örömünket.
Egy éve még az ismeretlenbe léptünk, idén 
azonban már könnyebb volt a szervezés. A 
városi hivatal nagyterme újra méltó helyszí-
ne volt az eseménynek. A versenyzők két ka-
tegóriában mérték össze tudásukat, a felnőtt 
szakemberek és a középiskolai diákok kate-
góriájában. Az iskolánkon működő ruhaipari 
és fodrászati tantárgybizottság a „Tavaszi 
fuvallat” és a „Hagyományos menyasszony” 
témát adta meg a hajviseletek elkészítéséhez. 
Mindkét témakörben felnőttek és diákok is 
versenybe szálltak. Érkeztek résztvevők Ho-
monnáról, Varannóról, Nagykaposról, Kas-
sáról, Kazincbarcikáról és Szerencsről is.

A résztvevők egyetértettek abban, hogy a 
rendezvényen idén remekművek születtek. A 
„Tavaszi fuvallat” témában készült hajvise-
leteken különösen a virágdíszítés dominált. 
A frizurák különböző színekben pompáztak 
és tele voltak vidámsággal. A versenyzők 
megpróbáltak tavaszt varázsolni a hajkoro-
nákra, és igyekeztek kellő figyelmet fordítani 
a frizurához illő ruhára és sminkre is.
Amikor a második forduló elkezdődött, mi, 
nők úgy éreztük, hogy egy látványos di-
vatbemutató részesei vagyunk. Gyönyörű 
menyasszonyi ruhákat, csodaszép modelle-
ket és ismét lélegzetelállító frizurákat lát-

hattunk. A zsűritagok számára a tervezettnél tovább tartott az értékelés. A zsűri tagjai 
– a pozsonyi Anna Lederová, a Sárospatakról érkezett Stumpf Tímea és a leleszi Költő 
György – bizony sokáig tanakodtak.
Reméljük, hogy a rendezvény a résztvevők számára tapasztalatcserére, találkozásokra 
és új élmények szerzésére is lehetőséget adott. Talán nem szerénytelenség azt állítani, 
hogy a Bodrogközi fodrászok versenyével már hagyományt teremtettünk, s mi, szerve-
zők szeretnénk minden éven emelni a verseny színvonalát. Érdemes volt tehát gondolni 
egy nagyot, hiszen a rendezvény megszervezése felért egy csapatépítéssel, s tovább mé-
lyítette a szakma iránti szeretet és elhivatottságot.

Furik Krisztina
a királyhelmeci ruhaipari és fodrászati tantárgybizottság tagja
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könyvbemutató a múzeumban
Bemutatták Gyimesi György legújabb kötetét

A Mailáth József Regionális Múzeumban mutatták be márciusban Gyimesi György 
nemrég megjelent Vadászataim az Újvilágban című könyvét. A magyar vadásziro-
dalom legjelesebb hazai képviselőjének ez a huszadik, jubileumi kötete. A könyvbe-
mutatón szó esett az alkotó sikeres sportlövész múltjáról, első vadászélményéről. A 

erzsébet királyné 
ruhái királyhelmecen
Különleges kiállítás nyílt a királyhelmeci múzeumban

Sissi hercegnő ruháinak másolataiból nyílt kiállítás április 6-án a Bodrogközi és 
Ung-vidéki Közművelődési Intézet, Kassa Megyei Önkormányzat Kulturális Intéz-
ményének regionális múzeumában. A Sissi, Erzsébet királyné újraálmodott ruhái 
című kiállítás, melyet egy gödöllői ruhaszalon segítségével hoztak el a városba, az 
egykori osztrák császárné és magyar királyné legkedveltebb ruháit mutatja be. Eze-
ket a kutatásai során szerzett fényképek és festmények alapján készítette el Czédly 
Mónika, akinek tavaly egy álma valósult meg, amikor a koronázási ruha valósághű 
másolatát is sikerült megalkotnia. 
Erzsébet királyné egyébként a Mailáthok révén kötődik a királyhelmeci múzeum-
hoz is. Az intézménynek helyet adó épületet gróf Mailáth V. József építette, akinek 
édesanyja, majd később nővére, Stefánia is a királyné palotahölgyei voltak. A gróf 
második lánya, Sarolta szintén Erzsébet királyné udvarhölgye volt, és ilyen minő-
ségben kísérte az állandó úton lévő Sissit.
A tárlaton 14 ruhakölteményt csodálhatnak meg a látogatók, így többek között Sisi 
fiatalkori lovagló öltözékét, magyar díszruháját, csillagokkal díszített fehér selyem 
és tüll ruháját, a Ferenc Józseffel kötött házasságuk 25. évének megünneplésére 
(aranylakodalmukra) készült ruhakompozícióját és természetesen a koronázási ru-
háját. A kiállítás ugyancsak értékes darabja a Gyimesi György magángyűjteményé-
ből származó „Erzsébet királyné lovon” című eredeti festmény. A június 10-ig tar-
tó tárlat kedd kivételével minden nap 10-től 18 óráig, szombatonként délután 14-től 
18 óráig tekinthető meg. 

Zvolenský Gabriella, igazgató

Členská schôdza 
záhradkárov
Základná organizácia záhradkárov v Kráľovskom Chlmci usporiadala dňa 
9. marca 2018  členskú schôdzu, za účasti predsedu OV SZZ Trebišov Jána 
Barilu, jej čestného predsedu Ing. Štefana Piskaya a delegáta predsedníctva 
Ladislava Takácsa. Členskej schôdze sa zúčastnil aj zástupca Mesta Krá-
ľovský Chlmec, Mgr. Jozef Kalapos. 
Schôdzu otvoril, a prítomných s programom rokovania oboznámil jej predseda 
Viktor Kopasz. Hlavným bodom programu okrem oboznámenia s výsledkami 
minuloročnej práce, bola voľba nového predsedníctva základnej organizácie.
Dňom  1. marca 2018 z vedenia ZO SZZ odstúpili: doterajší predseda Vik-
tor Kopasz, tajomník Alexander Riczo a členovia výboru  Mária Farkašová 
a Jozef Talpaš. Z uvedeného dôvodu bolo  potrebné doplniť výbor a zvoliť 
nové vedenie základnej organizácie. Po ukončení volieb na uvoľnené mies-
ta  odstupujúcich členov výboru ZO SZZ, predseda volebnej komisie  Ing. 
Ladislav Švistun oboznámil  prítomných členov ZO so zložením nového 
predsedníctva: Tóth Kozma Gabriel, Ladislav Batta, Mikuláš Bajusz a za 
náhradníka bol zvolený Vojtech Petrik ml. Novozvolený výbor za predse-
du ZO SZZ v Kráľovskom Chlmci zvolil Júliusa Ragána, za podpredse-
du Júliusa Horvátha, a za tajomníka Juraja Balogha. Uznesenie z členskej 
schôdze o novom predsedníctve ZO bolo jednomyseľne prijaté. Na záver 
členskej schôdze sa ujal slova novozvolený predseda, ktorý poďakoval všet-
kým  prítomným za účasť, a pozval ich na neoficiálnu časť schôdze. Na nej 
sa vyhodnotili vzorky vín členov ZO, najlepšie boli ocenené diplomami, 
a nasledovalo menšie pohostenie.

Július Ragán

szerző, aki túl a nyolcvanon is aktívan hódol szenvedélyének, beszélt arról is, hogy 
mi ösztönzi őt a vadászatra. A kötetben az író három kanadai, egy grönlandi és két 
amerikai egyesült államokbeli vadászélményeiről, az egyes tagállamok vadászati, 
vadásztatási szokásokról, őshonos vadakról, és a helyi emberek kultúrájáról találha-
tunk érdekességeket. Gyimesi György beszámolójából kiderült, hogy a vadászatok 
ideje alatt több helybeli nevezetességet is felkeresett, egyebek mellett Kanadában 
a Sziklás-helységet, a Banffi Nemzeti parkot és múzeumot, Calgaryban az 1988-as 
téli olimpia színhelyét, az USA-ban pedig az Ördög Tornyot, Buffalo Bill Historical 
Centert és a Little Big Horn emlékhelyet. Az eseményen résztvevők megtekintettek 
egy a grönlandi pézsmatulok-vadászatról szóló filmet is. A rendezvény végén kötet-
len beszélgetés zajlott, majd a könyv dedikálására is volt lehetőség. Gyimesi György 
legújabb kötete megvásárolható a regionális múzeumban és a helyi könyvtárban.

Szuperák Mária

közélet

zajlanak a próbák a 
bodrogközi színjátszóknál

Felhívás kitüntetések adományozására
Királyhelmec város vezetése 2018-ban újra díszpolgári címeket és egyéb kitüntetéseket 
szeretne adományozni a település érdekében tevékenykedő személyiségeknek. 
Királyhelmec város három kategóriában adományozhat díjakat:
királyhelmec város díszpolgára cím 
királyhelmec város pro urbe díj
királyhelmec város polgármesterének díja
a javaslatok benyújtási határideje: 2018. június 30. 
A javaslat formanyomtatványa letölthető a www.kralovskychlmec.sk honlapról, 
vagy átvehető a hivatal földszintjén található ügyfélszolgálati irodában. 
A borítékon tüntessék fel a „javaslat kitüntetésre” megjelölést. 
E-mailben a következő címre: mesto@kralovskychlmec.sk 
bővebb információ az ildiko.molnarova@kralovskychlmec.sk e-mail címen vagy a 
056/632 15 24-es telefonszámon kérhető, ill. személyesen a városi hivatal szervezési 
és közigazgatási osztályán (II. emelet, 18. sz. iroda).

A Bodrogközi Színjátszók legutóbbi előadása, Békés Pál – A női partőrség sze-
me láttára című tragikomédiája volt. A darab jó néhány szakmai elismerést hozott 
a csoportnak. A Szepsiben évente sorra kerülő Egressy Béni Országos Színjátszó 
Fesztiválon a zsűri bőkezűen bánt a királyhelmecieknek odaítélt díjakkal.
A fesztivál Nívódíja – Bodrogközi Színjátszók
Lakoma fesztiválújság szerkesztőségének díja – Bodrogközi Színjátszók 
Füleki Csemadok díja - Petronella nővér megformálásáért – Illés Csenge 
A Csemadok Szepsi Alapszervezetének díja – A különösen jó színészvezetésért – 
Illésné Popália Irén 
Legjobb női alakítás díja – Rigó Katalin 
Legjobb férfi alakítás díja – Laczkó Péter

Idén februárban indultak az új darab olvasópróbái. Bár alapvetően megmaradunk a 
vidám műfajnál, mégis számunkra eddig ismeretlen terepre merészkedünk. Forgách 
András Alekszander Szuhovo-Kobilin –Tarelkin halála című remekművéből 2004-
ben írta meg a Halni jó! című, műfajilag gonosz bohóként jegyzett művet. A napja-
inkban játszódó, számtalan félreértésre okot adó, nyelvi fordulatokban és eszement 
szereplőkben gazdagon bővelkedő darab helyenként már-már irreálisan abszurd 
helyzeteket teremt a szereplők számára. A régi tagok mellett fiatal újoncok is fel-
tűnnek majd az előadásban: Tóth Antónia, Bűti Barnabás, Fedor Ferenc. Reméljük, 
októberben, a xx. Egressy Béni Fesztiválon ezt az előadást is sikerre vihetjük. 

Illésné Popália Irén
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Kedves Olvasóink! 

Rovatunk elindításával a Király-
helmecen nemrégiben született ba-
báknak és szüleiknek szeretnénk 
kedveskedni. A rovatban a kilenc 
hónaposnál fiatalabb gyermekeket 
mutatjuk be. Ehhez várjuk szerkesz-
tőségünkbe a gyerekekről készült 
digitális fényképeket és adatokat, 
melyeket a szülők a kiralyhelmeci.
nezetek@gmail.com e-mail címre 
küldhetik el. A levélben kérjük, tün-
tessék fel a képen szereplő gyermek 
nevét és életkorát! A tárgyba a „ki-
rályhelmecigólyahír” jeligét írják!

gólyahír

jubilánsok  köszöntése

március

elhunytak
2018. március 1. és 2018. április 30. 
között születtek

április

anyakönyvi hírek

közélet

Bernáthová Zoé
2017. 12. 30. 

Anissa Szakszonová
2017. szeptember 11.

Palko Lara Zoe
2017. október 20.

ingyenes szűrés 
a vese világnapján
Ingyenes szűrővizsgálatokat végeztek március 8-án a nefrológiai központban a vese vi-
lágnapja alkalmából.

A vese világnapját minden évben március második csütörtökén tartják. Ilyenkor or-
szágszerte szűrővizsgálatokat végeznek és előadásokat tartanak. Mivel idén március 
8-ra, a nemzetközi nőnapra esett a világnap, az előadások is ehhez igazították – a nők 
körében előforduló krónikus vesebetegségekkel foglalkoztak. Szűrő-vizsgálatokon 
bárki, előzetes egyeztetés nélkül részt vehet. A korábbi évek tapasztalatai azt mutat-
ják, hogy az ilyen rendezvények rendkívül fontosak, hisz a tavaly Királyhelmecen 
szűrővizsgálaton megjelent 37 személy közül 14-nél állapítottak meg kisebb-nagyobb 
elváltozást. Akik nem tudnak elmenni a szűrővizsgálatra, kitölthetik a www.oblicko-
vakalkulacka.sk oldalon található kérdőívet, mellyel egyebek mellett az életvitellel és 
a rizikófaktorokkal kapcsolatos kérdések megválaszolása után általános képet kaphat-
nak veséjük állapotáról. 

királyhelmeci bormustra

Nagyová Izabella 2018. 03. 01.
Čoma Peter  2018. 03. 02.
Šiváková Tiffany 2018. 03. 17.
Baloghová Aliszia 2018. 03. 24.
Proščáková Emma 2018. 04. 04.
Lakatos Sámuel Dávid 2018. 04. 11.
Tóth Noémi    2018. 04. 25.

Baloghová Elena 2018. 03. 18.
Kolvacsik Andrej  2018. 03. 30.
Pécieliová Mária 2018. 04. 01.
Szűrös Imrich 2018. 04. 04.
Borsos Jozef 2018. 04. 06.
Nagy Lóránt  2018. 04. 06.
Horváthová Edita  2018. 04. 13.
Bereckeiová Zuzana 2018. 04. 14.
Emília  Kleinová         2018. 04. 24.

70 évesek
Mikuláš Varga  2018. 03. 03.
Alžbeta Balogová 2018. 03. 05.
Ján Néger  2018. 03. 06.
Juraj Kapinus  2018. 03. 12.
Helena Poláková  2018. 03. 31.

75 évesek
Terézia Bodová  2018. 03. 28.
Eugen Fényes  2018. 03. 29.

85 évesek
Peter Szilvási   2018. 03. 08.
Irena Pribéková  2018. 03. 20.
Magdaléna Oláhová 2018. 03. 27.
Katarína Lacková 2018. 03. 31.

70 évesek
Alžbeta Ádiová  2018. 04. 01.
Andrej Seňko  2018. 04. 09.
Bartolomej Drab  2018. 04. 14.
Mgr. Eva Nováková 2018. 04. 24.

80 évesek
Vojtech Cókoly  2018. 04. 05.
Ján Tóth   2018. 04. 13.

85 éves
Rozália Tóthová  2018. 04. 30.

ct-berendezést vesz 
a királyhelmeci kórház
„Ha a betegnek komputertomográfiai kivizsgálásra van szüksége, Tőketerebesre 
vagy Nagymihályba kell utaznia” – mondta Hencel Klára, a királyhelmeci kórház 
igazgatója. Mivel mindkét város kb. 60 kilométerre van Királyhelmectől, úgy hatá-
roztak, hitelből vásárolnak modern CT-berendezést, és üzembe helyezése előtt 120 
ezer euró költséggel felújítják a kórház radiodiagnosztikai részlegét is. Kicserélik a 
padlóburkolatot, az ajtókat és az ablakokat, modernizálják a teljes villamosvezeték-
hálózatot. (Hasonló nagyságrendű felújítás ezen az osztályon legutóbb mintegy 20 
évvel ezelőtt volt.)
Az intézmény vezetője elmondta, a CT megvásárlásával kapcsolatos közbeszerzési 
eljárást nem a kórház, hanem az egészségügyi minisztérium végeztette, ennek kö-
szönhetően a berendezést rendkívül kedvező áron, 550 ezer euróért sikerült megven-
niük. A részleg felújításával összefüggő kiadásokat a kórház saját forrásból fedezi, 
ám a környező önkormányzatoktól és vállalatoktól is kértek támogatást. A megszó-
lítottak többsége pozitívan reagált a kezdeményezésre, a gyűjtés egész évben zajlik. 
Hencel Klára hangsúlyozta, a hozzájárulásokat külön számlán, transzparens módon 
kezelik, bárki nyomon követheti, hogy a felajánlott pénzt milyen célra fordították. A 
tervek szerint az adakozók nevét virtuális „hirdetőtáblán” hozzák nyilvánosságra. A 
királyhelmeci kórházban egy korábbi sikeres pályázatnak köszönhetően a radiológiai, 
a komputertomográfiai leleteket is 24 órán belül szakemberek értékelhetik ki úgy, 
hogy a hazai vagy külföldi orvosok telekommunikációs rendszer segítségével kon-
zultálhatnak a konkrét esetekről. A radiológiai leleteket és orvosi szakvéleményeket 
tartalmazó információk elektronikus továbbításával azt is elérik, hogy ugyanazokat a 
vizsgálatokat nem kell mindenütt újra elvégezni.

Második alkalommal szerveztek borkóstolót

A megnyitó pillanatai

A Bodrogközben a szőlőtermesztés és bortermelés nagy múltra tekint vissza. 
Régebben a Kis- és Nagy-hegyen található szőlőskertek több helybéli család meg-
élhetését biztosították. Bár a ma élő bortermelők száma kevesebb, mint a régi 
időkben, de elődeikhez hasonlóan ők is nagy lelkesedéssel dolgoznak. A kister-
melők eredményeinek bemutatását szolgálta a Királyhelmecen idén második alka-
lommal megszervezett borkóstoló, melyen a gazdák bemutatkozhattak termésük 
mintáival – két liter fehér és ugyanennyi vörös borral – a nagyközönség előtt is.

A helyi önkormányzat szervezésében április 21-én megvalósított eseménynek 
most a városi hivatal épülete adott otthont. „Tavaly hagyományteremtő szándék-
kal szerveztük meg a borkóstolót, melyen idén is minden érdeklődőt szeretettel 
fogadtunk” – nyilatkozta lapunkban Kalapos József, a rendezvény ötletgazdája. 
A borkóstoló megnyitóján Pataky Károly polgármester, valamint Hörcsik Richárd 
a magyarországi országgyűlés képviselője üdvözölte a borászokat. Ezt követően 
kezdődött a nyilvános mustra, melyen mindenki kedvére kóstolgathatta az ízletes 
italokat. A belépő megvétele után, a borokról szóló tájékoztató birtokában bárki 
bátran ízlelgethetett a kínálatból. Volt miből válogatni, hiszen akadt olyan borász, 
aki hatféle terméket is elhozott magával a mustrára, melyet a semjéni cigányzene-
kar jóvoltából élő cigányzene kísért.

újra indul 
a legszebb kert versenye
Királyhelmec Önkormányzata ismét meghirdeti a város legszebb kertjének versenyét, mely-
nek keretében keresik és értékelik a város szépségéhez hozzájáruló kerteket, házakat, erkélye-
ket.  Ezúttal is augusztus 10-ig várjuk az udvaron, kertben, erkélyen, bérházak előtti kertekről 
készült fotókat. Ezeket a Királyhelmeci Városi Hivatal címére küldjék postán, vagy a titkár-
ságon adják le személyesen. Mindkét esetben kérjük, tüntessék fel pontos címüket és telefon-
számukat, hogy később elérhessük a beküldőt. A hozzánk eljuttatott fotók alapján szakértő 
zsűri választja ki a 3 legszebb kertet, amelyeket lapunkban is bemutatunk majd. Az eredményt 
az idei Bodrogközi Kulturális Fesztivál keretében ismertetik, a nyertes jutalomban részesül. 
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sport

„a Futás minden évszakban 
jókedvre hangol”
Királyhelmeciek a debreceni Rotary futáson

Nyolcadik alkalommal rendezte meg 2018. március 25-én a Debreceni Kilométerek 
Sport Egyesület a Rotary futást. A közel 7000 futó idén is több kategóriában állt 
rajthoz. A hosszútávot kedvelő amatőr és profi futók 6 versenyszámban indulhattak 

iris röplabda kupa

ii. valentin-napi 
amatőr tollaslabdatorna
Királyhelmecen idén második alkalommal rendeztek Valentin-napi amatőr tollaslabda-
tornát a helyi gimnázium tornatermében. Az eseményre, mely a magyarországi verseny-
zőknek köszönhetően nemzetközi szintre emelkedett, tavalyhoz hasonlóan idén is 8 nő 
és 14 férfi nevezett be több kategóriában (férfi és női egyéni, továbbá férfi, női és vegyes 
páros). 
A verseny február 24-én reggel 9 órakor kezdődött, amelyet Sipos Roland, a sport-
rendezvény szervezője nyitott meg. Először a férfi egyéni és a női egyéni versenyzők 
mérkőztek meg egymással, majd a páros mérkőzések egy-egy fordulója következett. 
A női egyéni játékosok és a párosok körmérkőzést játszottak, és az a játékos illetve 
csapat lett a győztes, amelyik a legtöbb mérkőzést nyerte meg az összesítésben. A 
férfi egyéni, valamint a férfi és vegyes páros versenyszámok ún. „vigaszágas kieséses 
rendszerben” zajlottak. Ebéd után folytatódtak a páros mérkőzések, s amikor már csak 
egy forduló volt hátra, megkezdődtek az egyéni döntők. A mérkőzések kellemes, ba-
rátságos hangulatban zajlottak.

Eredmények
Női egyéni:   1. Máté Réka,  2. Viktória Falatová  3. Zuzana Gondová 
Női páros:  1. Barnáné Juhász Krisztina - Móréné Zám Éva, 2. Máté Réka - Szabó Vik-
tor, 3. Zuzana Gondová - Viktória Falatová
Férfi páros:  1. Balla István - Kuczik László, 2. Tóth Patrik - Szűcs Róbert, 3. Ondrej 
Falat - Peter Feckanič 
Vegyes páros:  1. Máté Réka - Szabó Viktor, Móréné Zám Éva - Balla István, 3. Barna 
Krisztina - Barna Tamás
Férfi egyéni:  1. Szabó Viktor,  2. Kuczik László,  3. Peter Feckanič, Királyhelmec

A rendezvény délután öt órakor eredményhirdetéssel és díjátadással zárult. Minden 
kategória első három helyezettje érmet vehetett át, az első helyezettek pedig serleget 
is kaptak. A résztvevők egy pólót vihettek haza magukkal. A díjakat Sipos Roland 
adta át, aki heti egy alkalommal tart tollaslabdaedzéseket a gimnázium sporttermé-
ben, igény szerint pedig szívesen vállalja a tollaslabdázni vágyók oktatását is. A 
szervező szeretné, ha a jövőben minél több – helyi és külföldi – versenyző érkezne 
a tollaslabdatornára. 
A sportnapot a Királyhelmeci Gimnázium mellett több helyi vállalkozó is támogatta, 
a rendezvény szervezési költségeihez a királyhelmeci önkormányzat is hozzájárult. 
A sportkedvelők számára jó hír, hogy Sipos Roland egy asztalitenisz csapat összeál-
lításán dolgozik, melybe tapasztalt és amatőr asztaliteniszezők jelentkezését várja a 
siposok@centrum.cz e-mail címre. 

iii. tollaslabda kupa 
 Királyhelmec amatőr tollaslabdázói néhány évvel ezelőtt létrehoztak egy kis kö-
zösséget, melynek tagjai évente több alkalommal találkoznak egyéni versenyeken, 
melyeken összemérhetik tudásukat. A versenysorozat végén a bajnokság győztese 
vándorserleget kap. 
Idén április 21-én a Királyhelmeci Gimnázium adott otthont a tollaslabda bajnok-
ságnak. A megmérettetés férfi és a női kategóriában zajlott, tíz-tíz versenyzővel. A 
versenyt a rendezvény ötletgazdája, Vaszily Róbert nyitotta meg. A résztvevőket 
Ténai Mária iskolaigazgató is köszöntötte. 

„Évente három tollaslabda bajnokságot 
szervezünk. Nemrégiben zajlott a ki-
rályhelmeci tollaslabdatorna, és a görög-
katolikus egyházzal karöltve rendezzük 
meg augusztusban Szent György tollas-
labda bajnokságot” – mondta lapunknak 
Vaszily Róbert. 

Eredmények:  
Női kategória: 1. Gonda Zsuzsanna 
(Királyhelmec), 2. id. Borisza Brigita 

(Királyhelmec), Tekel Andrea (Nagygéres). 
Férfi kategória: 1. Vaszily Róbert (Királyhelmec), 2. Vaszily Pál (Királyhelmec), 3. 
Sipos Kristóf (Királyhemec).
A legígéretesebb tehetségnek járó különdíjat a királyhelmeci Sipos Mónika és a ti-
szacsernyői Szabó Attila nyerte el. A rendezvényről minden résztvevő emlékérem-
mel tért haza. 

Harmadik alkalommal szervezték meg a Királyhelmeci Röplabda Kupát. A helyi 
gimnázium tornatermében március 10-én öt csapat mérkőzött meg egymással. A 
nemzetközi tornán a magyarországi Nagykálló csapata is részt vett. Bodrogközt a 
Régi Csibészek (Királyhelmec), az IRIS I. és az IRIS II. (Királyhelmec), valamint 
Nagygéres község csapata képviselte.
A versenyt a Királyhelmeci Gimnázium igazgatónője, Ténai Mária és városunk al-
polgármestere, Nádasdi Péter nyitotta meg. A szervezők idén is megemlékeztek a 

Nőnapról; minden női versenyzőt virággal leptek meg. A résztvevő csapatok érem-
mel, serleggel és egy emlékplakettel gazdagodtak. A szervező IRIS csapatnak ezút-
tal nem sikerült megtartania a vándorserleget, ám a csapat tagjai hasznos tapaszta-
lattal és egy kellemes élménnyel gazdagodtak.

Eredmények:

1. hely: Nagykálló, 2. hely: Nagygéres, 3. hely: Régi Csibészek (Királyhelmec)
A legjobb női és férfi játékos különdíjat és a kitűnő teljesítményükért járó emlékdíjat 
kapott.
Legjobb Női díj: Borisza Brigita (IRIS – Királyhelmec)
Legjobb Férfi díj: Smid Róbert Mátyás (Nagykálló)

A szervezők idén első alkalommal Példakép díjat is átadtak, melyet a következő gon-
dolat ihletett: „Mint mindenben, így a sportban is a legjobb motiváció az, hogy ha 
olyan emberekkel lehetünk és játszhatunk, akiket példaképünknek tekintünk.”
Példakép díjat kapott: Gonda Zsuzsanna (Régi Csibészek – Királyhelmec), Muska 
Zsuzsanna (Régi Csibészek – Királyhelmec), Bacskai Zoltán (IRIS – Királyhelmec), 
Popovics József (Nagykálló)

maratonon egyéniben és 5 fős váltóban, 3/4 maratonon, fél-, negyed- és minimara-
tonon. Az 5 fős váltóra cégek, egyesületek, baráti társaságok csapatait várták, ahol a 
csapattagok közösen, egymást ösztönözve, segítve küzdhettek meg a távval. 
A friss levegő energiával tölt fel, és minél gyakrabban sportolsz, annál jobb lesz 
az erőnléted és a hangulatod. Fitt leszel és érezni fogod, hogy saját erődből értél el 
valamit, tettél önmagadért. Mindegy, hogy tél, tavasz, nyár vagy ősz van, megfelelő 
öltözetben a futás minden évszakban felfrissít, és jó kedvre hangol. A szervezők 
ezekkel a gondolatokkal próbálták idén népszerűsíteni a futást, az egészséges élet-
módot. A sport jótékony hatását propagálják városunkban a Királyhelmeci Kocogók 
is, akik ezúttal is több kategóriában indultak a Rotary Futófesztiválon. Negyedma-
ratonon: Borisza Brigita és lánya Borisza Brigita, Balogh Bertalan, Kovács Zoltán, 
Répási Judit, Géczi Aranka, Géczi István és Eszenyi Adrianna indult, a félmaratont 
pedig Bernáth Brigita, Varkonda Dávid, Gáspár Sándor, Bernáth Péter, Király Lász-
ló, valamint Berta Sándor teljesítette.


